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کشورها  با  میهن  دوستی  آباد می شونداروزنامه

  روزنامه کثیرالانتشار اجتماعی - اقتصادی   یکشنبه ۲۶ فروردین ۱۴0۳  سال هشتم  شماره ۱۴۶۴  قیمت ۵000 تومان

| صفحه ۵ | | صفحه ۲ | 

طرح ارتقا کیفی گندم آبی 
باعث پیشرفت در کیفیت 

آرد می شود

 شهرستان های تازه تأسیس
 باید اداره آموزش و پرورش 

مستقل داشته باشند

| مجتبی عبداللهی | 
|  استاندار البرز |

|  حسن جلیلوند | 
| مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزی استان قزوین |

| صفحه آخر | 

 دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی :

فرهنگ کار در جامعه 
تقویت شود

قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی :

نباید افزایش قیمت گوشت
 صورت گیرد

| صفحه آخر | 

| صفحه آخر | 

| صفحه ۴ | 
استاندار آذربایجان شرقی:

 نگاه مدیران اجرایی، جهادی باشد

تمام نهاده حوزه پروتئین  ارز
 ۲۸ هزار و ۵۰۰ تومانی دریافت 
می کنند و ما به جز عرصه جهانی 

شاهد تغییری نیستیم

| صفحه ۳ | 

تسهیلات لازم برای ساخت 
منازل در اختیار روستائیان 

استان قرار می گیرد

| امین کتابی نژادیان | 
|معاون توسعه و عمران روستایی اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان البرز|

در  که  بوده  دولت سیزدهم  ابتکار عمل  الکترونیک«  طرح »کالابرگ 
جهت حمایت از امنیت غذایی و بهبود وضع معیشت خانوارها و با هدف 
اجرا  به  یارانه ها  عادلانه  توزیع  و  تغذیه  سوء  کردن مشکل  ریشه کن 
و  بازنگری  نیازمند  کارشناسان  زعم  به  حال طرح  این  است.با  درآمده 
تورم  کاهش  در  شگرفی  تاثیر  بلندمدت  در  و  ایرادهاست  برخی  رفع 

خواهد داشت.
به گزارش ایسنا، دولت سیزدهم همزمان با آغاز فعالیت خود در جهت 
درآمد  کم  دهک های  خرید  قدرت  افزایش  و  طبقاتی  شکاف  کاهش 
جامعه اقداماتی را در دستور کار خود قرار داد که یکی از این اقدامات 

اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی بود.
حفظ  و  خانوار  خرید  قدرت  و  معیشت  وضع  بهبود  هدف  با  طرح  این 
ثبات قیمتها صورت گرفت و ۱۱ قلم کالای اساسی از جمله شیر و پنیر، 
ماست، گوشت منجمد، مرغ، تخم مرغ، برنج، ماکارونی، قند و شکر و 
حبوبات در این طرح گنجانده شدند تا افراد با استفاده از اعتبار کالابرگ 

خود این اقلام را خریداری کنند.
اجرای این طرح در شرایطی که حذف ارز ترجیحی به عنوان حراجی 
مهم  دغدغه های  از  یکی  گرفت،  قرار  کار  دستور  در  اقتصادی  بزرگ 
دولت بود و تلاش کرد از طریق اجرای طرح کالابرگ، ضمن تقویت 
بنیه اقتصادی مردم، شرایط بهبود وضع معیشت و ارتقای سطح سلامت 

غذایی مردم را فراهم کند.
افزایش قیمت ها و  تثبیت قیمت ها و جبران  به منظور  دولت سیزدهم 
حفظ قدرت خرید اقشار متوسط و کم درآمد سبد کالا را به نرخ سال قبل 
به مردم ارائه کرد تا ضمن ریشه کن کردن مشکل سوء تغذیه خانوارها و 
حفظ سلامت افراد، بستر توزیع عادلانه یارانه ها و حذف فاصله طبقاتی 

را فراهم کرده باشد.
گفت  در  اقتصادی  کارشناس   - اسماعیلی  حاج  راستا حمید  همین  در 
الکترونیکی اظهار کرد:  ارزیابی اجرای طرح کالابرگ  ایسنا در  با  وگو 
پیش بینی ها نشان می دهد که پرداخت یارانه ها همچنان ادامه خواهد 
تا  است  ممکن  تورمی  شرایط  و  تحریمی  شرایط  دلیل  به  زیرا  داشت 
چند سال آینده دولت این برنامه را برای حمایت از دهک های ضعیف 

ادامه دهد.
هستیم  مواجه  اقتصادی  مشکلات  با  آنکه  به  توجه  با  داد:  ادامه  وی 
داشت  ادامه خواهد  آینده  تا ۱۰ سال  یارانه ها حداقل  پرداخت  معتقدم 
جزو  تواند همچنان  می  یارانه  لذا  ندارد  وجود  یارانه ها  امکان حذف  و 
برنامه های جدی کشور باقی بماند.این کارشناس اقتصادی درعین حال 
بیشتر و  بازنگری جدی در طرح کالابرگ به جهت کارآمدی  لزوم  بر 
بهینه کردن آن تاکید کرد و گفت: برای آنکه کالابرگ جزو برنامه های 
اساسی برای حمایت از دهک های ضعیف قرار بگیرد باید بازنگری شود.
نبوده است و  نقدی روش موفق و کارآمدی  یارانه  پرداخت  از گذشته 

معتقدم تغییر یارانه نقدی به یارانه کالا کار درستی بوده که دولت در 
پیش گرفته است و پرداخت یارانه ها در قالب کالابرگ و تحویل کالا به 
مردم می تواند همچنان ادامه داشته باشد چون تاثیرگذاری بیشتری دارد.
بلند مدت بر کاهش تورم  حاج اسماعیلی اجرای طرح کالابرگ را در 
اجرای کالابرگ مختص دهک  اثرگذار دانست و گفت: درحال حاضر 
قانون  براساس  که  دهک هایی  همه  ولی  است  درآمدی  هفتم  تا  اول 
مستحق دریافت یارانه هستند بهتر است که از طریق پرداخت کالابرگ 

مورد حمایت قرار  بگیرند.
از  یکی  در  خود  میدانی  بازدید  به  اشاره ای  اقتصادی  کارشناس  این 
نسبت  افراد  آن  در  که  داشت  کالابرگ  به طرح  متصل  فروشگاه های 
به نحوه خرید کالابرگ اعتراض داشتند و توضیح داد: در این فروشگاه 
مردم به نحوه پرداخت اعتبار یارانه و تحویل کالا اعتراض داشتند و باید 
۶۰۰ هزار تا ۸۰۰ هزار تومان خرید می کردند تا بتوانند از اعتبار تشویقی 
۲۰۰ هزار تومانی خود استفاده کنند.در واقع نحوه تحویل کالا در این 
فروشگاه به شکلی بود که افراد باید بیشتر از مقداری که یارانه به آنها 
یارانه  از  تا  در قالب پرداخت کالابرگ تعلق می گرفت خرید می کردند 

کالا بهره مند شوند، درحالی که این کار محل اشکال است.
حاج اسماعیلی ادامه داد: این یک ضعف بزرگ است که افراد به اندازه 
به  باید  و  ندارند  را  یارانه  سهمیه  از  استفاده  امکان  تومان  هزار   ۲۰۰
برای  تومانی  هزار   ۲۰۰ شارژ  که  کنند  خرید  تومان  هزار   ۶۰۰ فرض 
آنها قابل استفاده شود چون خیلی از افرادی که برای خرید کالابرگ 
تا سوم  اول  و  مراجعه می کنند جزو دهک های ضعیف  فروشگاه ها  به 

هستند.
هزار   ۸۰۰ فرضا  که  کنیم  مجبور  را  مردم  کرد:اینکه  خاطرنشان  وی 
تومان خرید کنند تا از یارانه تشویقی ۲۰۰ هزار تومان بهره مند شوند، 
شایسته نیست چون کسی که برای خرید کالابرگ مراجعه کرده قطعا 
قدرت خرید مازاد بر یارانه را نداشته و ضعیف بوده است بنابراین ایرادات 
یارانه و اعتبار  از مبلغ  باید برطرف و امکان استفاده  و اشکالات طرح 
مضاعف برای گروه های ضعیف فراهم شود در غیر این صورت احتمال 
با  باید  رو  این  از  دارد  وجود  شوند  منصرف  کالابرگ  خرید  از  اینکه 
این  دیگر  یا روش های  فروشگاه ها  با  مذاکره  از طریق  یا  برنامه ریزی 

مساله را برطرف کرد.
به گزارش ایسنا، در طرح کالابرگ دولت با اقدامات پیشگیرانه در زمینه 
و  برداشته  گام  یارانه ها  و  منابع  عادلانه  توزیع  به سمت  فقر  با  مقابله 
اقدامات حمایتی از دهک های ضعیف درآمدی را مدنظر قرار داده است.

به اعتقاد کارشناسان با توجه به اجرای طرحی با چنین گستردگی وجود 
برخی ایرادات و اشکالات دور از انتظار نیست و لازم است در بلندمدت 
رفع  جهت  در  طرح  ضعف  و  قوت  نقاط  شناسایی  ضمن  تدریج  به  و 

ایرادات آن اقدام کرد.

 مدیرعامل شرکت تولید، انتقال و توزیع نیروی برق )توانیر( گفت: مصرف 
مشترکان  بنابراین  است،  آبی  کولر  برابر   ۱۰ تا   ۶ گازی  کولرهای  برق 
مناطق عادی به جهت رشد فزاینده مصرف و افزایش هزینه قبض برق 

از نصب این کولرها اجتناب کنند.
اساس  بر  افزود:  مشهدی«  رجبی  »مصطفی  توانیر،  از  ایرنا  گزارش  به 
ماه های گرم سال ۷۵ درصد  برق هر منطقه در  الگوی مصرف  قانون، 
مصرف مشترکان آن منطقه تعیین شده و این الگو برای مناطق عادی 

مثل تهران ۳۰۰ کیلووات ساعت در ماه است.
وی افزود: در صورت نصب کولرهای گازی، افزایش قابل توجه مصرف 
خواهد  همراه  به  را  مشترکان  مصرفی  هزینه  افزایش  آن  به تبع  و  برق 

داشت.
مدیرعامل توانیر، تبلیغ کولرهای گازی را با هدف فروش بیشتر دانست 
که باعث ترویج استفاده از این نوع کولرها در مناطق عادی می شود در 
نیازی به  این مناطق اساساً  با وجود کولرهای آبی، مشترکان  حالی  که 

استفاده از کولر گازی ندارند و نصب این نوع از لوازم سرمایشی، افزایش 
شدید مصرف برق و در نتیجه افزایش سنگین قبض برق مشترکان را 

در پی دارد.
رجبی مشهدی، طراحی شبکه برق در مناطق مختلف را بر اساس اقلیم 
مناطق  در  گازی  کولرهای  از  استفاده  گسترش  و  کرد  ذکر  منطقه  هر 
برق  شبکه  می شود  باعث  که  دانست  مغایر  شبکه  طراحی  با  را  عادی 
با  مشترکان  برق  نیاز  به  پاسخگویی  و  بگیرد  قرار  سنگین  فشار  تحت  

اشکال مواجه شود.
وی، مصرف برق کولرهای گازی را ۶ تا ۱۰ برابر کولرهای آبی عنوان 
این  نصب  گسترش  موجب  را  گازی  کولرهای  فروش  تبلیغات  و  کرد 
و  دانست  مناطق  این  در  آبی  کولرهای  از  بهره مندی  وجود  با  کولرها 
کردند  اقدام  گازی  کولرهای  نصب  به  نسبت  قبل  از  که  مشترکانی  از 
را در فصل گرما روی عدد ۲۴ درجه  نیز درخواست کرد دمای کولرها 

سانتیگراد تنظیم کنند.

توزیع ۳۰۰ هزار تن  برای  برنامه ریزی  از  امور عشایری  رییس سازمان 
نهاده دامی در مرحله اول اجرای طرح تولید قراردادی گوشت قرمز برای 
امسال خبر داد و افزود: عشایر به ازای دریافت نهاده، گوشت قرمز تولید 

می کنند و تحویل می دهد.
خراسان  عشایری  مناطق  از  بازدید  در  ماه  فروردین   ۲۴ نادری  شایان 
شمالی گفت: خشکسالی های پی در پی سبب شده تا دامداران عشایری 
برای تامین نهاده های دامی خود با مشکل مواجه شوند که اجرای طرح 
قراردادی گوشت قرمز برای حمایت از این قشر از جامعه در سال گذشته 

اجرا و امسال نیز ادامه می یابد.
به گفته وی در نیمه دوم سال گذشته ۲۰۰ هزار تن نهاده دامی در اختیار 

دامداران قرار گرفت که این رقم امسال بیشتر می شود. 
نادری گفت: اجرای این طرح سبب می شود تا از سوق دادن دام های مولد 
عشایر به کشتارگاه جلوگیری شود و علاوه بر آن، این طرح کمک خوبی 

به تولید گوشت قرمز می کند.
را  کشور  نیاز  مورد  قرمز  گوشت  از  درصد   ۲۵ عشایر  داد:  ادامه  نادری 

درصد   ۲۰ محصول  این  تولید  میزان  طرح،  این  در  که  می کنند  تامین 
بیشتر می شود.

صنایع  تولید  برای  عشایری  سازمان  اینکه  به  اشاره  با  ادامه  در  وی 
دستی عشایر را مورد حمایت قرار می دهد، بیان کرد: طی پارسال میزان 
تسهیلات صنایع دستی مصوب برای پرداخت به جامعه عشایر ۱۶ هزار 
میلیارد ریال است که این منابع باید تا پایان خردادماه در اختیار متقاضیان 

قرار گیرد.
رییس سازمان امور عشایری همچنین امروز از بند خاکی میاندشت نیز 

بازدید کرد و برای کمک به تکمیل این پروژه قول مساعد داد.
با  قشر  این  هستند،  کشور  غذایی  امنیت  اول  خط  عشایر  افزود:  وی 
کمترین امکانات، بخش بزرگی از گوشت قرمز مورد نیاز کشور را تامین 

می کنند.
راستا  این  دارد که در  به عشایر  توجه ویژه ای  تاکید کرد: دولت  نادری 
جامعه  رفاه  افزایش  راستای  در  ۱۰بندی  دستورالعمل  گذشته  سال  در 

عشایری و برطرف شدن مشکلات این قشر ابلاغ شد.

بهبود اجرای طرح کالابرگ با رفع ایرادها؛

 پیش بینی تداوم پرداخت یارانه ها تا ۱۰ سال آینده

مدیرعامل توانیر:

مشترکان مناطق عادی از نصب کولر گازی خودداری کنند

رییس سازمان عشایر خبر داد:

برنامه ریزی برای توزیع ۳۰۰ هزار تن نهاده دامی 
میان عشایر در سال جاری



سرمقاله

گرچه غالب اقتصاددانان کشور پذیرفته اند که تغییرات حجم پول یا به بیان دقیق تر تغییرات حجم نقدینگی فراتر 
از توان تولید اقتصاد )مستقل از اینکه این رشد نقدینگی چگونه شکل گرفته است( عامل اصلی ورای شکل گیری 
اقتصاددانان، عده قلیلی هم هستند  اما متداول است که در نشست های  ایران است،  اقتصاد  و تداوم تورم بالای 
که چنین باور ندارند و به موضوعاتی مانند مشکلات ساختاری )که البته نمی دانم این مشکلات ساختاری چرا در 
افغانستان وجود ندارد و در اقتصاد بزرگ و دارای ساختار متنوعی از تولید کالاها و خدمات و دارای لشکری بزرگ 
از نیروهای تحصیل کرده و مسلط به دانش روز و دارای درجه ای قابل قبول از زیربناهای اقتصادی وجود دارد( اشاره 
می کنند. به طور مشخص، برخی از تحلیلگران اقتصادی کشور به تورم فشار هزینه و به افزایش نرخ ارز متاثر از 

وجود تحریم ها به عنوان عامل تورم بالای اقتصاد ایران اشاره می کنند.
یک نتیجه نگران کننده و اسباب گرفتاری برای کشور که از این نوع تحلیل حاصل می شود، آن است که تورم خارج 
از کنترل ما ست و عوامل بیرونی آن را شکل می دهد و بهتر است ما تمرکز خود را بر تولید قرار دهیم. به همین 
دلیل، از نظر این عده قلیل تحلیلگران هرگونه تلاش سیاستگذار پولی برای کنترل تورم از طریق ترمز گذاشتن بر 
نرخ رشد نقدینگی به عنوان عاملی برای ایجاد محدودیت در تامین مالی تولید و لذا عاملی برای رکود تلقی می شود 
بدون آنکه اثر محسوسی در تورم به جای بگذارد. اجازه دهید اندکی شواهد تجربی را برای بررسی صحت و سقم 

ادعای فوق به خدمت بگیریم.
نباید فراموش کرد که هر ادعایی که شواهد تجربی به راحتی آن را نقض کند، ادعای علمی قابل پذیرشی نیست. 
برزیل کشوری است که از سال۱۸۲۲ داده های پراکنده ای از تورم آن در دسترس است و از جمله کشورهایی است 
که در ایجاد تورم بسیار موفق بوده است؛ به گونه ای که در دوران نظام پایه طلا که تورم امری نادر در سطح جهان 
بود، برزیل تورم های دو رقمی را مکرر تجربه کرد. برزیل پس از جنگ جهانی دوم همچنان تورم های دورقمی را 
تداوم بخشید و به تدریج وارد تورم های بسیار شدید شد؛ به گونه ای که از شروع دهه ۱۹۸۰تا ۱۹۹۴ همواره تورم 
بالای ۱۰۰درصد داشته است و در اوج آن در سال۱۹۹۰ به عدد ۲۹۴۸درصد رسید )این را با تورم های بین ۴۰ تا ۵۰ 
درصد ۵ سال گذشته اقتصاد ایران مقایسه کنید که چه اندازه بر ما احساس یأس و ناخشنودی تحمیل کرده است( . 
در نمودار حاضر، نرخ تورم برزیل برای سال های ۱۹۸۱ تا ۲۰۲۲ از بانک اطلاعاتی فدرال رزرو سنت لوئیس ترسیم 
شده است. همان طور که از نمودار هویدا است، پس از ۱۹۹۴ و بر اساس تصمیم مقامات اقتصادی برزیل برای 
خاتمه تورم های بالا، نرخ تورم شروع به کاهش شدید کرده و از سال۱۹۹۷ به بعد تک رقمی شده و تک رقمی باقی 
مانده است. پرسش این است که کشوری با سابقه نزدیک به دو قرن از مقاطع دارای تورم های بالا و دچار تورم های 
بالای ۱۰۰درصد برای ۱۴سال در طول دهه ۱۹۸۰ و ۱۹۹۰ دچار چه تغییری شد که تورم به سرعت تک رقمی شد 
و تک رقمی بودن آن تداوم یافت. آیا قبل از ۱۹۹۴ مرتب شوک هزینه به آن تحمیل شد و مرتب نرخ ارز به صورت 
برون زا جهش کرد که آن تورم های وحشتناک را تجربه کرد و پس از ۱۳۹۴ ناگهان همه آن مسائل منتفی شد 
که تورم برزیل تک رقمی شد. واقعیت این است که کاهش و تک رقمی کردن تورم در برزیل محصول یک برنامه 
مشخص کنترل تورم بود که نقش اصلی را در آن، اعاده انضباط مالی به مفهوم عام آن بازی کرد. مشابه این را برای 
ترکیه می توان ذکر کرد. ترکیه از ۱۹۷۱ تا ۲۰۰۳ تورم دو رقمی و غالبا بالای ۲۰ درصد را تجربه کرد و در اوج آن در 
سال۱۹۹۴ تورم ۱۰۵درصدی را تجربه کرد. از سال۲۰۰۲ برنامه کنترل تورم را شروع کرد و از سال ۲۰۰۴ تا ۲۰۱۶ 
تورم تک رقمی را تداوم بخشید و در واقع طی یک برنامه مشخص کاهش و مهار تورم موفق شد تورم را تک رقمی 

کند و فقط زمانی این دستاورد از دست رفت که رجب طیب اردوغان تصمیم گرفت آن دستاورد را بر باد دهد.
آیا می توان گفت که در ترکیه قبل از ۲۰۰۲ و بعد از ۲۰۱۶ شوک های هزینه یا جهش برون زای نرخ ارز وجود داشته 
و در فاصله ۲۰۱۶-۲۰۰۲ ناگهان غیب شده است. آیا تجربه خودمان که از یک تورم تک رقمی پایین در دهه ۱۳۴۰ 
به تورم دورقمی دهه ۱۳۵۰ رسیدیم و در سال ۱۳۵۶ نرخ تورم ۲۵ درصد شد، جهش نرخ ارز و شوک هزینه اتفاق 
افتاد؟ آیا در ابتدای دهه ۱۳۷۰ شوک برون زای نرخ ارز و شوک هزینه اتفاق افتاد که تورم را به مرز ۵۰درصد رساند 
یا اینکه انبساط پولی و مالی و توسل به استقراض برای افزایش رفاه چنین وضعیتی به بار آورد؟ آیا در سال۱۳۸۷ 
که دوران وفور درآمدهای نفتی بود و نرخ ارز هم باثبات بود اما نرخ تورم به ۲۵ درصد رسید، می توان آن را به 

شوک هزینه و جهش نرخ ارز نسبت داد؟
موضوع دیگری که روی آن تاکید می شود، آن است که عامل اصلی ورای تورم بالای کنونی اقتصاد ایران، تحریم ها 
است که از طریق فشار بر نرخ ارز و افزایش هزینه تمام شده تجارت خارجی، اسباب تورم می شود.در این شکی 
نیست که شوک های بخش عرضه و تقاضا هر دو می توانند به طور موقتی بر روی تورم اثر بگذارند؛ اما این شوک ها 
فقط اسباب فاصله گرفتن موقتی تورم از ترند بلندمدت آن می شوند، نه اینکه عامل کل تورم بالای موجود کشور 
باشند و در غیاب همراهی رشد نقدینگی نمی توانند تورم بالا را تداوم بخشند. گرچه من متخصص روابط بین الملل 
نیستم اما فهم من از علم اقتصاد مرا به این نتیجه رسانده است که تحریم ها طراحی شده اند تا اولا مانع رشد بالا 
و باثبات اقتصاد ایران شوند و ثانیا رشد اقتصادی ایران را متکی به تهی سازی منابع طبیعی و تخریب منابع طبیعی 
کنند و در نتیجه جایگاه ایران را در اقتصاد جهانی تحلیل ببرند و توان چانه زنی ایران در روابط بین الملل را در آینده 
کاهش دهند. البته تئوریسین ها ورای اعمال تحریم ها نیز از وضع اقتصاد ایران مطلع بوده اند و چون می دانسته اند 
که اقتصاد ایران به ایجاد نیروی تورمی عادت کرده است و به راحتی از آن دست بردار نیست، پس می دانسته اند 
علاوه بر کاهش متوسط رشد اقتصادی و تنزل جایگاه اقتصادی ایران، با تشدید تورم نیز بر آسیب پذیری آن افزوده 
می شود و هدف آنها بهتر تامین می شود. علت اینکه در شرایط تحریم اقتصاد ایران دچار جهش تورمی می شود، 
این نیست که تحریم فی نفسه این اثر را دارد )چون اگر چنین بود افغانستان با یک اقتصاد بسته فاقد روابط مالی و 

تجاری با دنیا که مانند نوعی تحریم کامل است، باید تورم های شدید را تجربه می کرد(.
دلیل جهش تورمی به دنبال تحریم ها آن است که اقتصاد ایران همواره دارد از طریق تصمیمات منجر به رشد بالای 
نقدینگی، فراتر از توان تولید کالاها و خدمات تقاضا ایجاد می کند و از طریق توسل به رانت منابع طبیعی و واردات 
مانع اثر محسوس تورمی آن می شود و هرگاه تحریم تشدید می شود، توان توسل به رانت منابع طبیعی برای کنترل 
تورم از دست می رود و لذا تورم بالای ناشی از تصمیمات ایجاد تقاضای متکی به منابع بانکی و رشد نقدینگی رخ 
می دهد. تحریم حتی اگر فی نفسه عامل تورم باشد عمدتا از طریق افزایش قیمت نسبی کالاها و خدمات با اهمیت 
در شاخص قیمت و آن هم متکی به واردات به طور موقتی جهشی در تورم را فراهم می کند، نه اینکه از قیمت 
مسکن گرفته تا قیمت خدمات خشکشویی و قیمت زالزالک کوهی را دچار جهش کند. به بیانی ساده، تحریم ها و 
پیامدهای آن سبب گرفتاری هایی می شود که ما تلاش می کنیم آن گرفتاری ها را با توسل به خلق پول برطرف 
کنیم و آنگاه سازوکارهایی فعال می شوند که نیروی تورمی موجود را نه تنها تداوم می بخشند، بلکه تشدید می کنند.
اما اینکه اشاره می شود که در شرایط تحریم و شوک هزینه که تورم برون زا به اقتصاد کشور تحمیل شده است، 
باید سیاستگذار هیچ انقباضی در سیاست اقتصاد کلان خود نداشته باشد و نباید با انقباض به محدودیت تامین مالی 
بنگاه ها دامن بزند، از جنس استدلال های همراه با سفسطه است. اگر تحریم و جهش نرخ ارز سبب جهش موقتی 
نرخ تورم شده که قاعدتا نرخ بهره حقیقی را به شدت کاهش داده است و آنگاه کسب و کارهایی که به منابع مالی 
خارج از بنگاه خود متکی هستند، از کاهش نرخ بهره حقیقی منتفع می شوند. نباید فراموش کرد که بخش بزرگی 
از کسب وکارهای شکل گرفته با اتکای به منابع بانکی عملا نه از توانایی کسب وکار خود بلکه از رانت نهفته در 
تسهیلات بانکی روزگار می گذرانند و به همین دلیل است که با وجود نقش بسیار ضعیف رشد بهره وری در رشد 
اقتصادی اغلب بنگاه هایی که به منابع بانکی دسترسی دارند، سود بیش از حد متعارف کسب می کنند. هر گاه تلاشی 
برای کاهش این سودآوری متکی به رانت از سوی دولت صورت گیرد )چه در شرایط تحریم باشد و چه در شرایط 
غیرتحریم( اسباب نارضایتی این گونه بنگاه ها را فراهم می کند و تحت عنوان محدودیت و دشواری تامین مالی 
برجسته می شود.در واقع، در شرایط غیر تحریمی و به ویژه موقعی که درآمدهای نفتی قابل توجه است؛ چون رانت 
موجود در تسهیلات بانکی با رانت منابع طبیعی حمایت می شود هم تورم مهار می شود و هم بنگاه ها سودآور هستند، 
اما هنگامی که تحریم هست، رانت موجود در تسهیلات بانکی با رانت منابع طبیعی حمایت نمی شود و در نتیجه 
تورم تشدید می شود و سودآوری بنگاه ها از محل رانت تسهیلات نیز تا حدی کاهش می یابد و تلاش سیاستگذار 
برای مهار تورم از طریق انقباض پولی اسباب کاهش این رانت را فراهم می آورد و همین عامل علت بیان محدودیت 
تامین مالی از سوی بنگاه ها در اقتصاد ایران است. اتفاقا این بنگاه های ناکارآمد اما دارای قدرت لابی کردن هستند 
که در شرایط تحریم و دشواری پیش روی اقتصاد کشور با گرفتن بخش غالب تسهیلات بانکی سبب دشواری 
تامین مالی برای بقیه بنگاه  ها و به ویژه بنگاه های متوسط و کوچک می شوند. البته اینکه این انقباض چگونه انجام 
شود و مجموعه سیاست مالی و پولی چگونه باشد تا عوارض منفی کمتری در بخش تولید داشته باشد، امری است 

که به صورت جداگانه می توان به آن اشاره کرد.
نتیجه گیری کلی بحث آن است که در تمام پنج سال گذشته که نرخ تورم بالای ۴۰ درصد بوده است، بخش مهمی 
از تورم همچنان منشأ پولی دارد و تصمیمات مالی دولت )چه در قالب بودجه عمومی، چه در قالب بودجه شرکت های 
دولتی، چه در قالب شرکت های غیردولتی اما تحت مدیریت دولت، چه در قالب تکالیف نوشته و نانوشته به نظام 
بانکی( عامل شکل گیری آن است. مهار تورم نیز به طور خودکار اتفاق نمی افتد بلکه مستلزم تلاشی از سوی دولت 
)نه فقط بانک مرکزی( برای کاهش سلطه مالی عام است. البته در کنار کاهش سلطه مالی عام، مهار خلق نقدینگی 
متاثر از عدم سلامت ترازنامه بانک ها نیز با اهمیت است. اگر و فقط اگر این دو انجام شد، آنگاه سیاست نرخ بهره 

می تواند کم هزینه تر به کنترل تورم منجر شود.

تورم، فشار هزینه و پول
دکتر تیمور رحمانی ؛* عضو هیات علمی دانشکده اقتصاد دانشگاه تهران

میهنآ ن00مار
<<<<<<<<<<< <<<<<<<<<<<< اروزنامه >>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>

اخبار  شماره ۲۱۴۶۴
یکشنبه
۲۶ فروردین ۱۴0۳ 

استاندار البرز گفت: سیستم آموزش و پرورش استان البرز با کمبود 
مواجه   ... و  سرایدار  تا  اداری  کادر  و  معلم  از  انسانی  نیروی  جدی 

است و باید وزارتخانه متبوع در این رابطه عنایت ویژه داشته باشد.
مجتبی عبداللهی در جلسه شورای آموزش و پرورش استان البرز که 
در سالن شهدای دولت استانداری برگزار شد، با اشاره به شعار سال 
از فعالان حوزه آموزش و پرورش خواست تا در جهت تحقق اهداف 
شعار جهش تولید با مشارکت مردم که راهبرد مقام معظم رهبری 

برای سال جدید است، ایده و طرح ارائه دهند.
با اشاره به مقام و منزلت معلم و ضرورت برنامه ریزی دقیق  وی 
در راستای گرامیداشت هفته معلم در استان البرز افزود: جایگاه رفیع 
معلمان و تأثیر و حرمت این قشر فرهیخته با هیچ بیان و هدیه ای، 
این  در  داریم  توان  در  چه  هر  از  باید  بنابراین  نیست،  تقدیر  قابل 

زمینه استفاده کنیم.
عبداللهی مطرح کرد: با توجه به جمعیت بزرگ دانش آموزی و رشد 
روزافزون مهاجرت ها به این استان باید امکانات، چارت و منطقه های 
باشد. شهرستان های  نیز وجود داشته  آموزشی و پرورشی متناسبی 
تازه تأسیس همچون فردیس و چهارباغ باید اداره آموزش و پرورش 

مستقل داشته باشند زیرا عدم وجود این امکانات موجبات نارضایتی 
خانواده ها را فراهم کرده است.

کمالشهر،  همچون  بزرگی  شهرهای  در  کرد:  اظهار  البرز  استاندار 
محمدشهر و ماهدشت با توجه به تراکم بالای جمعیت دانش آموزی 
و  کرج  شهرستان های  شود.  مستقر  پرورش  و  آموزش  اداره  باید 
فردیس هر یک باید متناسب با تعداد مناطق شهری، مناطق آموزش 

و پرورش مستقل داشته باشند.
وی عنوان کرد: منابع انسانی ابزار و سرچشمه تمامی تحولات یک 
دستگاه محسوب می شود و نیروهای کارآمد در هر سازمانی می توانند 
عامل ترقی و پیشرفت آن سازمان باشند. سیستم آموزش و پرورش 
البرز با کمبود جدی نیروی انسانی از معلم و کادر اداری تا  استان 
سرایدار و ... مواجه است و باید وزارتخانه متبوع در این رابطه عنایت 

ویژه داشته باشد.
از  و  کرد  اشاره  گذشته  سال  انتخابات  برگزاری  به  البرز  استاندار 
مجموعه آموزش و پرورش استان البرز برای همراهی در این راستا 
قدردانی کرد و خواستار تداوم این همدلی و انسجام در برگزاری دوم 
دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی در ۲۱ اردیبهشت 

رئیس  دوم  و  اول  سفرهای  در  عبداللهی،  گفته  شد.به  امسال  ماه 
جمهور به البرز ۲۰۰ مدرسه را متعهد شدیم و ۱۰۰ مدرسه دیگر را 
نیز برای خود تکلیف کردیم و اکنون در مجموع نیمی از راه را طی 
کرده ایم. باید هر چه در توان داریم برای نیل به اهداف و تعهدات 
ساخت مدرسه در استان معطوف کنیم تا زیرساخت های آموزشی و 
پرورشی استان تقویت شود.وی خاطرنشان کرد: باید به افراد صاحب 
و  آموزش  حوزه  در  که  رسانه  اصحاب  و  فکر  خوش  جوانان  نظر، 
پرورش، طرح و ایده دارند، اجازه ورود به این جلسه و بیان دیدگاه ها 
را بدهیم. پیشنهادات و طرح های سازنده می توانند راهگشا باشند و 

مسیر را برای ارتقای آموزش و پرورش استان هموار کنند.
رویکردهای  مهمترین  از  یکی  کرد:  بیان  پایان  در  البرز  استاندار 
فرهنگیان  دانشگاه  به  شهر  رجایی  زندان  از  بخشی  تبدیل  استان، 
است که باید در قالب مطالبه شورای آموزش و پرورش البرز مورد 

پیگیری و تأمین منابع مالی قرار گیرد.
 

مدیران کم کار در روند اجرای نهضت ملی مسکن 
بازخواست می شوند

اجرای  مختلف  بخش های  در  مربوطه  مدیران  گفت:  البرز  استاندار 
نهضت ملی مسکن، باید هماهنگی و تدابیر لازم را داشته باشند در 

غیر این صورت مورد بازخواست قرار می گیرند.
وی در جلسه قرارگاه مسکن استان البرز که در سالن جلسات حوزه 
استاندار برگزار شد، با تاکید بر ضرورت آغاز ساخت مسکن در اراضی 
طریق  از  مسکن  ملی  نهضت  اجرای  پیمانکاران  گفت:  شده  احصا 
برگزاری مناقصه در نقاط مختلف استان تعیین شده و فعالیت آنها در 

کمترین زمان ممکن آغاز شود.
اعطای  روند  و  اراضی  ثبتی  موضوعات  اینکه  به  اشاره  با  وی 
تسهیلات طی جلسات تخصصی مورد بررسی و حل و فصل قرار 
گیرد، مطرح کرد: استان البرز در جانمایی اراضی و ثبت شهرک های 
دارد،  را  اول کشور  رتبه  ملی مسکن  نهضت  اجرای  الحاقی جهت 
بنابراین ضروری است که در ساخت و اجرای طرح نیز رتبه برتر را 
کسب کند.استاندار البرز بیان کرد: بر اساس مصوبات قرارگاه مسکن 
استان، اقدامات بزرگی در راستای نهضت ملی مسکن در دستورکار 
است که با هم افزایی و همدلی مسؤولان مربوطه محقق خواهد شد.

استاندار البرز :

 شهرستان های تازه تأسیس باید
 اداره آموزش و پرورش مستقل داشته باشند

معاون فنی و بازرگانی شرکت ملی پست :

سرویس های جدید پستی در حوزه 
تجارت الکترونیک در راه است

رئیس کل دادگستری استان البرز :

کاهش ۲۵ درصدی پرونده های مانده 
نسبت به سال های گذشته محقق شد

با توجه به اهمیت تجارت الکترونیک، معاون فنی و بازرگانی شرکت ملی پست اعلام کرده است 
که سرویس های جدید پستی با تمرکز بر توسعه تجارت الکترونیک در راه است.

برای  بسیاری  رقابتی  تهدیدهای  و  فرصت ها  الکترونیک  تجارت  امروزه  ایسنا،  گزارش  به 
سازمان  یا  شرکت  کمتر  که،  طوری  به  است  آورده  وجود  به  مختلف  کشورهای  و  سازمان ها 
تجاری پیدا می شود که با این نام آشنا نباشد یا از آن استفاده نکند، بنابراین وجود این مزیت 
رقابتی باعث شده تا بسیاری از این شرکت ها و سازمان ها تجارت الکترونیک را به خدمت گرفته 

و برای رشد و توسعه اقتصادی از آن بهرمند شوند.
تقریبا اکثر شهروندان با پدیده خرید اینترنتی کالاهای مورد نیاز خود از فضای مجازی آشنایی 
الکترونیکی  تجارت  فضای  به نام  بزرگ تر  گستره ای  از  کوچکی  بخش  تنها  که  اتفاقی  دارند؛ 
نه  یعنی  دارد؛  اینترنتی  فروش  و  از خرید  وسیع تری  کاربرد  معمولا  الکترونیکی  تجارت  است. 
مانند  فعالیت تجاری،  بلکه سایر جنبه های  است  اینترنت  از طریق  و فروش  تنها شامل خرید 
خریداری، صورت برداری از کالاها، مدیریت تولید و تهیه و توزیع و جابه جایی کالاها و همچنین 
خدمات پس از فروش را دربرمی گیرد.بنابراین تجارت الکترونیکی را می توان انجام هرگونه امور 
تجاری به صورت آنلاین و از طریق اینترنت و یا هرگونه معامله ای دانست که در آن خرید و 
یا  یا صادرات کالا و  اینترنت صورت پذیرد و به واردات و  از طریق  یا خدمات  فروش کالا و 
خدمات منتهی می شود.نکته قابل توجه این است اگر کالا دیجیتالی باشد یا به شکل آنلاین 
برای کالاهای فیزیکی در خانه یا محل کار مشتری تحویل شود، جزو تجارت های الکترونیک 
به حساب می آید؛ البته بدیهی است که این فرآیند نیازمند دسترسی به اینترنت از سوی کاربران 
برای مشاهده محصولات و سفارش آنلاین کالاها یا خدمات است.بنابراین با توجه به اهمیت 
پست  ملی  شرکت  بازرگانی  و  فنی  معاون  پیش  چندی  آن،  کاربردهای  و  الکترونیک  تجارت 
اعلام کرد که سرویس های جدید پستی با ترمز بر توسعه تجارت الکترونیک در راه است.محمد 
احمدی با اشاره به تمرکز شرکت ملی پست بر تامین  نیاز مشتریان، اظهار کرد: امسال با تمرکز 
بر  سرویس محوری، بیش از ۲۰ سرویس جدید به خدمات پستی افزوده می شود؛ برخی از این 
 POD سرویس ها شامل ویرایش سفارشات الکترونیک، وب سرویس های رهگیری،سرویس های
و TDS و سرویس های مبتنی بر نشانی )پایگاه کدپستی(  است.به گفته وی، سال گذشته روی 
استراتژی توسعه وب سرویس ها تمرکز شد که ثمره آن افزایش قابل توجه خدمات مبتنی بر وب 
سرویس و در نهایت کاهش هزینه ها و ایجاد تسهیل در دریافت خدمت برای کسب وکارهای 
کوچک و متوسط بود.بر این اساس، سال جدید با راه اندازی ربات های دستیار پستی من در بستر 
ارایه  الگوی سرویس محوری،  توسعه  در  تحولی چشمگیر  شاهد  داخلی  پیام رسان های  سکوی 

خدمات ارزش افزوده جدید و بهبود تجربه مشتریان شرکت ملی پست خواهیم بود.

قضاییه  قوه  رئیس  سفر  مصوبات  اجرای  راستای  در  گفت:  البرز  استان  دادگستری  کل  رئیس 
پرونده های  البرز، کاهش ۲۵ درصدی  استان  قضایی  در مجموعه  انجام شده  با تلاش های  و 

مانده محقق شد.
حسین فاضلی هریکندی در تشریح اقدامات عملکرد دادگستری کل استان البرز در سال گذشته 
به یکی از دستاوردهای سفر سال ۱۴۰۲ رئیس قوه قضاییه به استان پرداخت و گفت: یکی از 
و  مانده  پرونده های  بالای  آن، حجم  تشکیل  ابتدای  از  البرز  استان  دادگستری کل  مشکلات 
مسن بوده است که در سفر ۱۷ فروردین سال گذشته رئیس قوه قضائیه به استان، در بند اول 
ابتکارات ویژه و تلاش مضاعف در راستای  تدابیر و  اتخاذ  برنامه ریزی،  مصوبات سفر »لزوم 
تشکیل  تازه  پرونده های  و  مسن  پرونده های  از  اعم  البرز  استان  پرونده های  موجودی  کاهش 

شده« گنجانده شد.
رئیس کل دادگستری استان البرز با تبیین برنامه ریزی های انجام شده برای اجرای مصوبات سفر 
رئیس قوه قضاییه از ابتدای اردیبهشت سال قبل، با اشاره به اجرای بند اول این مصوبات یادآورد 
شد: با توجه به عنایت رئیس قوه قضائیه، اقدامات انجام شده و تلاش جهادی همکاران قضایی 
و اداری دادگستری کل استان البرز میزان مانده پرونده در پایان سال ۱۴۰۲ نسبت به موجودی 

پرونده ها در ابتدای اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۲ کاهش ۲۵ درصدی را نشان می دهد.
وی یادآور شد: این کاهش ۲۵ درصدی موجودی پرونده ها از اردیبهشت ماه سال قبل، معادل 
از پرونده های مانده استان، در حالی به دست آمده  از ۲۸ هزار فقره  رسیدگی و کاهش بیش 
است که در سال گذشته دادگستری کل استان البرز افزایش ۱۱ درصدی ورودی پرونده ها به 
مراجع قضایی استان را در مقایسه با سال قبل از آن داشته است؛ یعنی علاوه بر رسیدگی به این 
۱۱ درصد افزایش، پرونده های سال های قبل نیز رسیدگی شد. وی با تاکید بر اینکه با توجه به 
برنامه عملیاتی سال ۱۴۰۲ دادگستری کل استان ها، شعب با موجودی بیش از ۳۰۰ فقره پرونده 
در محاکم حقوقی، بیش از ۴۰۰  فقره پرونده در شعب اجرای احکام و بیش از ۲۰۰ فقره پرونده 
در سایر شعب، به عنوان شعب با موجودی »نامتعارف« و پرونده هایی که بیش از یک سال از 
تشکیل آن گذشته باشد، پرونده مسن و معوق شناخته می شوند اضافه کرد: شعب نامتعارف استان 
البرز در اردیبهشت ماه سال ۱۴۰۲ تعداد ۱۸۸ شعبه بود که با برنامه ریزی های انجام شده در 
راستای کاهش موجودی پرونده ها و تلاش همکاران، تعداد شعب نامتعارف استان با کاهش ۳۲ 
درصدی به ۱۲۷ شعبه رسید و این بدان معناست که تعداد ۶۱ شعبه از شعب نامتعارف استان 
البرز در سال گذشته کاهش یافته است؛ همچنین ۲۰هزار و ۲۹۷ پرونده از پرونده های موجود 
در مراجع مختلف قضایی دادگستری کل استان البرز که بیش از یک سال از زمان تشکیل آن 

گذشته بود رسیدگی و با صدور رای و اتخاذ تصمیم تعیین تکلیف گردید.



میهنآ ن00مار
<<<<<<<<<<< <<<<<<<<<<<< اروزنامه >>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>

جامعه  شماره ۳۱۴۶۴
یکشنبه
۲۶ فروردین ۱۴0۳ 

نشانه  حجاب  طرح  گفت:  البرز  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
فرهنگ جامعه والا در قالب سلسله نشست های هم اندیشی با محوریت 
از جریان های مردمی  فرهنگی هنری مساجد که متشکل  کانون های 

است اجرا می شود.
سعید جابری انصاری در جمع تشکل های مردمی و تعدادی از مدیران 
کانون های فرهنگی و هنری مساجد با اعلام خبر برپایی طرح »حجاب 
نیاز است برای نسل نوجوان  امروز  نشانه فرهنگ جامعه والا« گفت: 
فرهنگی  تهاجم  گسترش  از  حجاب  موضوع  تبیین  با  کشور  جوان  و 
پیشگیری و در تقویت زیرساخت های خانواده پایدار تلاش نمود و در 
کنار آن با عوامل ترویج دهنده فساد و بی بند و باری و ترغیب دختران 
به بی حجابی و بدحجابی برخورد قانونی و سخت توسط متولیان امر 

اقدام نمود.
دبیر شورای فرهنگ عمومی استان البرز گفت: در طرح حجاب نشانه 
و  فرهنگی  عوامل ضد  بررسی  با  می شود  تلاش  والا  جامعه  فرهنگ 
آسیب شناسی معضلات استان، امر حجاب با محوریت برش مهندسی 
موضوعات  گیران  تصمیم  برای  عملیاتی  راهکارهای  استان  فرهنگی 
واکاوی  مورد  و  احصا  تابعه  شهرستان های  و  شهر  کلان  این  کلان 
قرار گیرد.جابری انصاری دغدغه حجاب و عفاف را یک ضرورت برای 
جامعه خواند و تصریح کرد: ائمه جمعه استان به ویژه نماینده محترم 
ولی فقیه استان همواره نسبت به ضرورت پیاده سازی حجاب و عفاف 
نشست های  سلسله  گفتمانی  اجرای طرح  و  داشته اند  تاکید  جامعه  در 
این مهم  تبیین  با محوریت فعالان مسجدی گامی در جهت  معرفتی 
با اشاره به اهمیت مقوله حجاب و عفاف به عنوان  تلقی می شود.وی 
چند  تعارض  افزود:  اسلامی  جامعه  در  اندیشه ای  و  معرفتی  فرهنگ 
بعدی فرهنگ اسلامی با دیگر فرهنگ ها، مهمترین رکن و شاخصی 
است که در جریان یک گفت و گوی تبیینی در قالب هیأت های اندیشه 

ورز جامعه مورد بحث و گفت و گو قرار می گیرد.
فرهنگی  سازی  جریان  در  مردم  مشارکت  که  نکته  این  بیان  با  وی 
حجاب و عفاف مبتنی بر شعار سال می تواند بستری از معرفت بخشی 
و جریان سازی دینی تلقی شود تاکید کرد از ظرفیت نخبگان فعال در 
به  موضوع  این  در  البرز  استان  مساجد  هنری  و  فرهنگی  کانون های 

خوبی استفاده خواهد شد.

در  ولی فقیه  نماینده  دلسوزانه  دغدغه های  بر  تاکید  با  انصاری  جابری 
متعددی  هجمه های  امروزه  نمود  اذعان  حجاب  امر  در  البرز  استان 
فرهنگ والای حجاب را مورد طمع قرار داده و با رنگ و لعاب برهنگی 
این نشانه فرهنگ جامعه والا را دستاویز امیال سیاسی کرده است که 
ثبات جامعه  واجد  و  ارزشمند  و عفاف سنت  اینکه حجاب  به  توجه  با 
اندرکاران  دست  همه  توسط  لازم  تدابیر  بایستی  است  امان  اسلامی 
و نهادهای انقلابی در دستور کار قرار گیرد.وی تصریح کرد: در سال 
جاری با مطالبه گری از اماکن تفریحی و ورزشی استان و مجتمع های 
تجاری تلاش می گردد شاهد یک حرکت هوشمندانه در جلوگیری از 

تلاش دشمن در امر بی حجابی و بدحجابی باشیم. 

حضور خانواده های دینی و قرآنی در جشنواره
 گل لاله های کرج

و  شهادت  نماد  را  لاله  گل  البرز  اسلامی  ارشاد  و  فرهنگ  مدیرکل 
ایثار دانست و گفت: حضور خانواده های قرآنی در جشنواره گل لاله ها 

بستری مؤثری برای اثرگذاری فرهنگ دینی و معرفتی است.

وی در جریان بازدید از نمایشگاه لاله های کرج در گفت وگو با خبرنگار 
فرهنگی  اقدامات  از  یکی  لاله ها  جشنواره  برپایی  کرد:  اظهار  مهر 
فرهنگی  کانون های  هنری،  حوزه  کرج،  شهرداری  همت  با  ارزشمند 
شورای  است.دبیر  البرز  استان  مجموعه های  سایر  و  مساجد  هنری 
پیوست های  مهمترین  از  یکی  افزود:  البرز  استان  عمومی  فرهنگ 
فرهنگی برای برپایی جشنواره گل لاله ها در کرج، مسئله فرهنگی و 
مقوله حجاب و عفاف و نشاط اجتماعی بر مبنای دینی است که برای 
توجه به این امر مهم همراهی و هم اندیشی ستاد کانون های فرهنگی 
هنری مساجد البرز و جریانات مردمی دلسوز در استان اهمیت اساسی 
اعتماد  مورد  مردمی  جریانات  پررنگ تر  نیازمند حضور هرچه  و  داشته 
نظام برای این رویداد مهم هستیم.به گفته وی، جشنواره زیبا و معطر 
گل لاله ها از ۲۰ تا ۲۷ فروردین در قالب ۳۰۰ هزار پیاز لاله هلندی در 
۳۷ واریته و ۲۰۰ هزار گل فصلی در پارک شهید چمران برپا شده است 
و بازدیدکنندگان از سراسر کشور برای بازدید به این جشنواره می آیند 
وی ادامه داد: شاهدیم خانواده ها با شوق و اشتیاق به همراه فرزندانشان 

در این جشنواره حضور می یابند که نشاط اجتماعی را به همراه دارد.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی البرز:

طرح »حجاب نشانه فرهنگ جامعه والا« در البرز 
اجرا می شود

مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری البرز :

به کارگیری اتباع غیرمجاز
 ۳ تا ۶ ماه حبس دارد

رییس سازمان سیما، منظرو فضای سبز شهرداری کرج:

روزانه ۲۷ هزار نفر از جشنواره لاله های کرج 
بازدید دارند

مدیر مجتمع ندامتگاهی کرج :

شرایط ادامه تحصیل ۲۵۸ زندانی
 مجتمع ندامتگاهی قزلحصار کرج فراهم شد

مدیرکل امور اتباع و مهاجرین خارجی استانداری البرز از بازگرداندن ۲۷ هزار و ۵۰۰ تبعه 
خارجی غیر مجاز از استان به کشور خود خبر داد.

سیروس دهقان شیری اظهار کرد: طرح شناسایی و جمع آوری اتباع خارجی غیرمجاز در 
البرز به طور جدی در حال اجرا است و در همین راستا سال گذشته ۲۷ هزار و ۵۰۰ تبعه 

به کشور خود بازگردانده شدند.
با جدیت  هم  امسال  خود  به کشور  مرزی  مبادی  از  خارجی  اتباع  بازگشت  افزود:   وی 

پیگیری می شود.
وی در ادامه با اشاره به دستورالعمل های ابلاغی سازمان ملی مهاجرت در زمینه ممنوعیت 
به کارگیری اتباع خارجی غیرمجاز تاکید کرد: کارفرمایانی که اقدام به جذب اتباع خارجی 

غیرمجاز کرده اند طبق قانون روزانه هشت میلیون و ۸۹۰ هزار ریال جریمه خواهند شد.
دهقان شیری با بیان اینکه طبق قانون، استخدام و بکارگیری اتباع خارجی فاقد مجوز کار 
در واحدهای کارگاهی ممنوع است، ادامه داد: کارفرمایانی که اتباع خارجی غیرمجاز و فاقد 
پروانه کار را به کار گیرند برابر قانون به مجازات حبس از ۹۱ تا ۱۸۰ روز محکوم می شوند.

رییس سازمان سیما، منظرو فضای سبز شهرداری کرج گفت: به طور میانگین روزانه ۲۷ 
افزایش  با سال گذشته دوهزار نفر  بازدید دارند که در مقایسه  از این جشنواره  هزار نفر 

داشته است.
علیرضا عاقلی با اشاره به استقبال خوب گردشگران و شهروندان کرجی از دهمین جشنواره 
میزبان  ماه  همین   ۲۷ تا  و  شده  آغاز  فروردین   ۲۰ از  جشنواره  این  کرد:  اظهار  لاله ها 

گردشگران است.
هنوز  گفت:  دارد،  وجود  این جشنواره  زمان  مدت  تمدید  احتمال  اینکه  به  پاسخ  در  وی 
مناسب  استقبال مردم و شرایط  ولی در صورت  نشده  این خصوص گرفته  در  تصمیمی 

گل ها احتمال تمدید وجود دارد.
وی توضیح داد: به طور میانگین روزانه ۲۷ هزار نفر از این جشنواره بازدید دارند که در 

مقایسه با سال گذشته دوهزار نفر افزایش داشته است.
این  از  الی ۱۰ شب  از ساعت ۱۰ صبح  کرد: گردشگران می توانند  تصریح  این مسئول 

جشنواره بازدید داشته باشند و از دیدن گل های زیبا لذت ببرند.
این مسئول اضافه کرد: امسال در مجموع ۳۰۰ هزار پیاز لاله و ۲۰۰ هزار گل فصلی در 

این مجموعه کاشته شده است.

مدیر مجتمع ندامتگاهی کرج اعلام کرد: شرایط  مناسب برای تحصیل ۲۵۸ زندانی این 
مجتمع ندامتگاهی از مقطع نهضت سوادآموزی تا دانشگاه فراهم شده است. 

اله کرم عزیزی اظهار کرد : از این تعداد ۱۵۳ نفر در مقطع نهضت سواد آموزی، ۶۴ نفر در 
هنرستان فنی و حرفه ای رشته مکانیک و ۴۱ نفر در مقطع کاردانی دانشگاه جامع علمی 

کاربردی در رشته مکانیک مشغول به تحصیل هستند.
وی اضافه کرد : واحد آموزش اداره فرهنگی تربیتی مجتمع ندامتگاهی قزلحصار با دریافت 
امتیاز از سوی نهاد های آموزشی و اعزام اساتید مربوطه با همکاری آموزش پرورش اقدام 
به برگزاری کلاس های آموزشی از مقطع نهضت سوادآموزی تا دانشگاه برای مددجویان 

علاقه مند به ادامه تحصیل نموده است.
در  قزلحصار  ندامتگاهی  مجتمع  زندانیان  بیشتر  برای  تحصیل  ادامه  کرد:  بیان  عزیزی 
صورت  به  التحریر  لوازم  و  آموزشی  ملزومات  تامین  با  همراه  تحصیلی  مختلف  مقاطع 

رایگان است.

سخنگوی شورای اسلامی شهر کرج :

رفاه و آسایش مردم در راس امور 
شورای شهر است

راستای  در  ششم  دوره  شهر  شورای  گفت:  کرج  شهر  اسلامی  شورای  سخنگوی 
خدمت رسانی هر چه بهتر، تامین رفاه و آسایش مردم  را در راس کارهای خود قرار داده اند.

شصت  و  صد  پایان  در   ایزدیار  عمار  شهرکرج،  اسلامی  شورای  رسانی  اطلاع  پایگاه 
شهر،  شورای  اعضای  حضور  با  که  کرج  شهر  اسلامی  شورای  رسمی  جلسه  یکمین  و 
را تبریک گفت  شهردار، معاونان و مدیران شهری برگزار شد پیشاپیش عید سعید فطر 
کار   به  مردم  رضایت  جلب  برای  داریم  توان  در  چه  هر  هستیم  موظف  اظهارداشت:  و 
گیریم، چرا که رضایت مخلوق در راستای رضایت خالق و در نهایت رسیدن به موفقیت و  

سربلندی در دنیا و آخرت را برای ما در بر دارد.
وی با اشاره به اینکه دهمین جشنواره لاله در پارک چمران از ۲۰ الی ۲۷ فروردین برگزار 
می شود اذعان کرد: یکی از اهداف برگزاری این جشنواره، معرفی باغ گل های کرج به 
عنوان یک منطقه گردشگری است، این باغ هشت هکتار وسعت دارد و در پارک چمران 

واقع شده است.
جشنواره  دهمین  برگزاری  اهداف  دیگر  از  گفت:  کرج  شهر  اسلامی  شورای  سخنگوی 
و  شادابی  روحیه  ایجاد  شهروندان،  زیباپسندانه  ترغیب حس  به   می توان  کرج  لاله های 
نشاط در مردم و توجه به گل و گیاه اشاره کرد. ایزدیار با اشاره به این که بوستان ها و 
پارک ها نقش مهمی در طراوت و شادابی ساکنان شهرها و جامعه دارند، گفت: این اماکن 
به عنوان محلی برای ورزش و استراحت خانواده ها، نقش مهمی در کسب آرامش روح و 
روان شهروندان دارند و از اماکنی هستند که شادی و طراوت را به انسان هدیه می دهند.

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان البرز :

مدیریت آب را با جدیت
 دنبال کنیم

 معاون توسعه و عمران روستایی اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان البرز :

تسهیلات لازم برای ساخت منازل در 
اختیار روستائیان استان قرار می گیرد

مدیر عامل شرکت آب منطقه ای استان البرز با اشاره به برداشت بی رویه از منابع آب سطحی و 
زیرزمینی استان اعلام کرد: برنامه تشدید نظارت بر منابع آب زیرزمینی دردستور کار سال ۱۴۰۳ 

البرز قرار گرفته است.
داوود نجفیان افزود: اکنون ظرفیت آب های سطحی و زیرزمینی استان البرز یک میلیارد و ۸۰۰ 
میلیون مترمکعب است که سالانه بیش از یک میلیارد و ۵۰۰ میلیون متر مکعب آن مصرف می 
شود.وی اظهار کرد: سال گذشته بیش از یک هزار حلقه چاه آب غیر مجاز در استان البرز شناسایی 
اثر خواهد شد.مدیرعامل  استان رفع  این  امسال شمار زیادی چاه غیر مجاز در  و مسدود شد که 
شرکت آب منطقه ای البرز گفت : وضعیت سفره های زیر زمینی استان و حتی سدها مناسب نیست 
و باید مدیریت آب را با جدیت دنبال کنیم. وی تاکید کرد: امروز این استان برای نجات سفره های 
زیر زمینی آب طرح های مختلفی تعریف کرده که از جمله آنها می توان به تکمیل ۲پروژه تغذیه 
مصنوعی دشت های کرج و ساوجبلاغ اشاره کرد.نجفیان ادامه داد:با توجه به محدودیت منابع آبی 
یکی از اقدامات موثر برای کاهش مصرف آب در استان البرز و سایر مناطق کشور توجه به ترویج 
کشت تکلیفی است؛ باید نحوه کشت از اختیاری به تکلیفی تبدیل و متناسب با وضعیت آب و هوا 
الگوی کشت تعیین شود. وی اظهار کرد: استفاده از آبهای بازچرخانی شده برای بخش کشاورزی 
مناسب  های  زیر ساخت  زمینه  دراین  و  گرفته  قرار  البرز  استان  کاری  اولویت  در  البرز  و صنعت 

تامین شده است.

البرز اعلام کرد:  انقلاب اسلامی استان  بنیاد مسکن  اداره کل   معاون توسعه و عمران روستایی 
از  بالغ بر ۵۸۰ میلیارد ریال  اعتباری  با صرف  این استان سال گذشته  تابعه  ساکنان ۵۸ روستای 

مزایای طرح هادی برخوردار شدند.
امین کتابی نژادیان گفت: در اجرای این طرح، عملیات آسفالت ، سنگفرش و جدولگذاری در معابر 
این روستاها انجام شد ضمن آنکه امسال نیز بازنگری طرح هادی در۳۲ روستای استان در دست 
اقدام است.وی ادامه داد: بیش از ۶۰۰ پروژه عمرانی طی ۲ سال گذشته در زمینه آسفالت ، ساخت 

دیوار حائل رودخانه و سایر نیازها در ۲۱۱ روستای استان البرز اجرا شده است.
معاون توسعه و عمران روستایی اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان البرز گفت: این استان 
دارای ۲۶۲ روستای بالای ۲۰ است که ۲۵۰ روستای آنها قابلیت اجرای طرح هادی را دارند. وی 

بیان کرد: تاکنون در مجموع طرح هادی در ۲۴۷ روستای تابعه استان البرز اجرا شده است.
البرز گفت: از بدو  معاون توسعه و عمران روستایی اداره کل بنیاد مسکن انقلاب اسلامی استان 
تشکیل استان البرز )سال ۸۹( تاکنون حدود ۵۲۹ هکتار زمین برای ساخت مسکن روستائیان در۴۶ 

روستای استان تملک و به یک هزارو ۲۴۳ خانوار زمین واگذارشده است.
کتابی نژادیان اظهار کرد: اکنون تسهیلات لازم با بهره پنج درصد برای ساخت و مقاوم سازی منازل 

در اختیار روستائیان استان قرار می گیرد.

رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری کرج :

»خانه بازیافت« در حاشیه جشنواره لاله ها مستقر شد
خانه  استقرار  از  کرج  شهرداری  پسماند  مدیریت  سازمان  رئیس 

بازیافت در حاشیه جشنواره لاله ها خبر داد.
مدیریت  سازمان  مقرر شد  اینکه  به  اشاره  با  محمدرضا خسروی 
لاله ها  جشنواره  فعالیت  ایام  در  چمران  پارک  ظرفیت  از  پسماند 
بهره مند شود، اظهار کرد: در این راستا یک خانه بازیافت در حاشیه 

این جشنواره مستقر شد.
وی با اشاره به اینکه خانه های بازیافت با هدف جمع آوری پسماند 

خشک از سوی شهروندان طی سال گذشته تعبیه و در دیگر نقاط 
شهر نیز جانمایی شده است، ادامه داد: باتوجه به ماهیت موضوع 
که در راستای حفاظت از محیط زیست و ترویج فرهنگ تفکیک 
زباله از مبدا سعی داریم روند جانمایی خانه بازیافت در تمامی نقاط 
شهر تسریع شود.به گفته رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری 
کرج جمع آوری چرخ دستی ها از جمله ملزومات قضایی در سطح 

کلانشهر کرج بود که منجر به طراحی خانه های بازیافت شد.

با  می توانند  لاله ها  جشنواره  به  مراجعین  کرد:  تصریح  خسروی 
نمایشگاه صنایع دستی،  در جنب  بازیافت مستقر  خانه  در  حضور 
از  بازیافت  خانه ها  فعالیت  روند  و  اهداف  به  نسبت  آگاهی  ضمن 

نزدیک ترین خانه بازیافت به محل زندگی خود باخبر شوند.
از مناطق شهر خانه  نقطه  شایان ذکر است در حال حاضر چهار 
اجرایی  نیز  پایان سال در دیگر مناطق  تا  و  بوده  بازیافت مستقر 

می شود.
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جامعه   شماره ۴۱۴۶۴

یکشنبه
۲۶ فروردین ۱۴0۳  میهنآ ن00مار

اروزنامه

گروه های جهادی  آذربایجان شرقی گفت: عملکرد  استاندار 
نباید تنها در کارهای فیزیکی خلاصه شود.

وی  با  جهادی  گروه های  نمایندگان  دیدار  در  رحمتی  مالک 
است  برای گروه های جهادی مهم  اظهار کرد: مسئله ای که 

ارائه و ترویج تفکر جهادی برای جامعه است.
جهادی  گروه های  عمرانی  کارهای  کنار  در  داد:  ادامه  وی 
مدیریت  جهادی،  تفکر  باید  نیست،  تصور  قابل  آنها  اجر  که 
جهادی، اندیشه جهادی و مکتب جهادی را در جامعه ترویج 

دهیم تا کارهای جهادی حداکثر تأثیرگذاری را داشته باشد.

رحمتی با تاکید بر اینکه عملکرد گروه های جهادی نباید تنها 
مقام  دستور  بنابر  افزود:  شود،  خلاصه  فیزیکی  کارهای  در 
فعالیت های  از  بسیاری  بر  مقدم  تبیین  جهاد  رهبری،  معظم 

دیگر است.
استاندار آذربایجان شرقی، گفت: اگر ما بتوانیم تفکر جهادی، 
مدیریت جهادی و مکتب حضرت امام )ره( را در جامعه تزریق 
هموارتر  جهادی  گروه های  فعالیت های  برای  مسیر  کنیم، 
خواهد شد.وی با اشاره به پیری جمعیت ادامه داد: علاوه بر 
کارهای عمرانی و فیزیکی گروه های جهادی، توجه شود که 

رشد جمعیت استان ما کمتر از متوسط کشور بوده و این بسیار 
از  بسیاری  در  که  استانی  در  هم  آن  می باشد  کننده  نگران 

کارهای صنعتی، فرهنگی، انقلابی و ارزشی پیشرو است.
رفع  در  تنها  جهادی  گروه های  وظیفه  اینکه  بیان  با  رحمتی 
محرومیت زدایی خلاصه نمی شود و آنها در عرصه های مهم 
جدید  مأموریت  افزود:  باشند،  داشته  فعالیت  نیز  فرهنگی 
یک  استان  برای  و  باشد  جمعیت  جوانی  جهادی  گروه های 
اتفاق جهادی بیفتد تا از بحران سال های آینده جلوگیری شود.
استاندار آذربایجان شرقی، با اشاره به اینکه وقتی موفقیم که 
مدیریت جهادی را در کشور حاکم کنیم، اظهار داشت: یکی از 
اولویت های مهم ما این است که تلاش کنیم تا تفکر و اندیشه 

مدیریت جهادی را در لایه های مدیریت استانی جاری کنیم.
وی با تاکید بر اینکه فرهنگ مدیریت جهادی همانند دوران 
دفاع مقدس بر جامعه حاکم شود، ادامه داد: در دولت سیزدهم 
دست  موفقیت  به  جهادی  فرهنگ  تثبیت  زمینه  در  بتوانیم 

یابیم.
مدیران  نگاه  همه  گفت:  استان  مدیران  به  خطاب  رحمتی 
اجرایی، جهادی باشد و برای پیگیری مشکلات جامعه حضور 
نیازمند  امر  این  شدن  اجرایی  برای  و  باشند  داشته  میدانی 
گروه های جهادی هستیم، چون مجاهدان اصلی راه پیشرفت، 

گروه های جهادی است.
و  تکلیف  بزرگترین  را  جهادی  گروه های  مدیران  افزود:  وی 
فرصت بدانند تا با این ظرفیت به وظیفه خود که خدمت به 

مردم است، به بهترین نحو استفاده کنند.

استاندار آذربایجان شرقی:

 نگاه مدیران اجرایی، جهادی باشد
سرپرست معاونت اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری کل آذربایجان شرقی :

ثبت چهار هزار گزارش مردمی در سامانه سجام 
آذربایجان شرقی

آذربایجان شرقی  دادگستری کل  از وقوع جرم  پیشگیری  و  اجتماعی  معاونت  سرپرست 
گفت: در سال گذشته بالغ بر چهار هزار عنوان گزارش مردمی در سامانه سجام )سامانه 

جامع ارتباط مردمی( ثبت و رسیدگی شد.
ترین  کوتاه  و  ترین  مناسب  بهترین،  از  یکی  سجام  سامانه  اینکه  بیان  با  موقری  احمد 
مسیرها برای ارایه گزارش های مردمی از انواع تخلفات در دستگاه های اجرایی و اداری، 
مسایل و مشکلات حوزه های قضائی است، افزود: در این سامانه آحاد مردم می توانند 

گزارش خود در حوزه های گوناگون را ثبت و ارسال و روند رسیدگی را مشاهده کنند.
مدیریت  مشکلات  و  مسایل  اجتماعی،  های  ناهنجاری  و  ها  آسیب  عامه،  حقوق  وی 
شهری، قصور و ترک فعل ادارات دولتی و عمومی را از جمله بیشترین موارد مربوط به 

گزارش های مردم آذربایجان شرقی در سامانه سجام عنوان کرد.
و  کشور  اداری  روند  بهبود  برای  سامانه سجام  از  قضائی  دستگاه  اینکه  بیان  با  موقری 
مردمی  های  گزارش  مجموع  از  شد:  یادآور  شود،  می  مند  بهره  اداری  تخلفات  کاهش 
و  عمومی  های  دادستان  به  گزارش   ۵۰۰ و  یکهزار  تعداد  گذشته،  سال  در  شده  ارسال 
انقلاب اسلامی شهرستان های استان برای رسیدگی دقیق ارسال شد که این به معنی 

تشکیل پرونده قضائی است.
وی بازگشت یکهزار میلیارد ریال به بیت المال را یکی از نمونه های موفق گزارش های 
مردمی از طریق سامانه سجام در آذربایجان شرقی بیان کرد و گفت: با محرز شدن تخلف 
مالی یکی از بانک های استان، موضوع در دستور کار دادستانی قرار گرفت و نتیجه مثبت 
حاصل شد. موقری بهره مندی آحاد مردم از سجام را بسیار مهم و تاثیرگذار برای دستگاه 
قضائی عنوان و اضافه کرد: این سامانه یکی از بهترین و بزرگترین بسترهای همگرایی و 
تعامل سازنده بین دادگستری های سراسر کشور با مردم است که در ایجاد امنیت روانی 

جامعه بسیار نقش تعیین کننده ای دارد.
وی با تاکید بر اینکه سامانه سجام ظرفیت بسیار بزرگی برای پیشگیری از وقوع و برخورد 
با جرایم و تخلفات است، یادآور شد: این سامانه باید از طریق رسانه ها و جامعه خبری در 

بین افکار عمومی به خوبی تبیین و معرفی شود.
از  یکی  را  توسط مردم  ارسالی  و گزارش های  موارد  به  روند رسیدگی  موقری مشاهده 
مهمترین مزیت های سامانه سجام عنوان کرد که شخص گزارش دهنده می تواند در 

صورت تمایل روند پیگیری ها را دنبال کند.
وی ادامه داد: آحاد مردم مطمئن باشند که گزارش های ارسالی در سامانه سجام و تخلفات 

اعلامی آنها در دستگاه های مختلف از سوی قوه قضائیه با دقت پیگیری می شود.
و  کار مردم  بر  مردم  نظارت  را  اندازی سامانه سجام  راه  از  و مهم  اصلی  موقری هدف 
مسئولان دانست و گفت: استفاده از ظرفیت های مردمی در بحث نظارت در کشور یکی 

از برنامه های معاونت پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه است.

رییس اداره حفاظت محیط زیست تکاب :

پرنده کمیاب »کورکور« در تکاب تیمار و 
رهاسازی شد

 فرمانده انتطامی بوکان :

عوامل اخلالگر آسایش عمومی در بوکان
 دستگیر شدند

رییس اداره حفاظت محیط زیست تکاب گفت: پرنده شکاری و کمیاب »کورکور« پس از تیمار شدن 
توسط ماموران یگان حفاظت محیط زیست این شهرستان به دامن طبیعت بازگشت.

محمدرضا صادقیان اظهار کرد: این پرنده به علت برخورد با درخت دچار آسیب شده بود که توسط 
ماموران یگان حفاظت محیط زیست این شهرستان تیمار شده و پس از حصول اطمینان از سلامتی 

آن، در یکی از زیستگاه های کوهستانی حوزه استحفاظی با موفقیت رهاسازی شد.
وی اضافه کرد: این پرنده نزدیک دریاچه ها، رودخانه ها و مناطق پر درخت یا با درخت های پراکنده 
و اغلب در حوالی روستاها و حتی شهرها و به طور دسته جمعی بر روی درخت ها و گاهی روی لانه 

متروک کلاغ ها آشیانه می کند.
مهاجر  پرنده  اینکه  با  سیاه  بال  کورکور  پرندگان  گفت:  تکاب  زیست  محیط  حفاظت  اداره  رییس 

نیستند ولی بسته به وضعیت آب و هوا، سفرهای کوتاهی می کنند.
صادقیان با بیان اینکه پرنده کورکور ۳۳ تا ۴۰ سانتیمتر طول دارد و در راسته شاهین سانان قرار دارد، 
افزود: کورکور بال سیاه از لاشه ها و غذاهای پرندگان دیگر مانند حواصیل و باکلان و نیز حشرات 

خزندگان، پرندگان و پستانداران کوچک تغذیه می کند.
تکاب زیستگاه بیش از ۳۰ نوع پرنده شکاری و زینتی از جمله عقاب طلایی، شاهین، سارگپه، سهره، 
شاه بوف، چکاوک، تیهو، بلدرچین، کبک و ترلان و جغد است و هرساله در فصل های بهار و تابستان 
نیز میزبان پرندگان مهاجری از جمله چلچله است که به علت طبیعت خنک و آب و هوایی معتدل به 
زیستگاه های این شهرستان سفر می کنند. تکاب در منطقه ای کوهستانی و سردسیر در جنوبی ترین 

نقطه آذربایجان غربی واقع شده است و دارای طبیعتی بکر و زیستگاه های غنی است.

این کار،  با  با موتورسیکلت که  انتطامی بوکان گفت: عاملان حرکات نمایشی خطرناک   فرمانده 
اقدام به مزاحمت برای شهروندان می کردند، توسط ماموران انتظامی این شهرستان دستگیر شدند.

سرهنگ موسی بهاری افزود: در پی اعلام شهروندان مبنی بر اینکه چند جوان با موتورسیکلت و با 
انجام حرکات نمایشی خطرناک و صدای نابهنجار برای شهروندان در سطح شهر و پارک ها مزاحمت 
ایجاد می کنند، رسیدگی به موضوع شناسایی و دستگیر عاملان اخلال در آرامش عمومی در دستور 
کار قرار گرفت.وی اضافه کرد: ماموران با حضور به موقع در سطح شهر، موفق به شناسایی عاملان 

ایجاد مزاحمت و دستگیری ۲ نفر و توقیف دستگاه موتورسیکلت شدند.
فرمانده انتظامی بوکان با اشاره به تشکیل پرونده برای متهمان اظهار کرد: انجام حرکات نمایشی 
با خودرو و موتورسیکلت در خیابان ها و معابر، تفریح نبوده بلکه باعث ایجاد مزاحمت و خطر برای 
شهروندان می شود و با چنین افرادی که سلامت مردم را به خطر می اندازند و در آسایش و آرامش 

جامعه اخلال ایجاد می کنند، برابر قانون برخورد خواهد شد.
سرهنگ بهاری بیان کرد: همچنین در پی وقوع نزاع و درگیری منجر به جراحت و ایجاد مزاحمت 
برای شهروندان، عوامل انتظامی به سرعت در محل حاضر و متهم دخیل در نزاع که به دلیل اختلاف 

شخصی اقدام به ضرب و جرح همدیگر کرده بود، را در صحنه دستگیر کردند.

مدیر عامل آب و فاضلاب استان آذربایجان شرقی :

آب مصرفی مس سونگون از پساب 
تصفیه خانه اهر تامین می شود

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی:

توسعه صنایع هر سال نسبت به سال قبل 
روند افزایشی دارد

مدیر عامل آب و فاضلاب استان آذربایجان شرقی با اعلام اینکه قرارداد سرمایه گذاری 
در تاسیسات فاضلاب شهر اهر و مرند با سرمایه گذاری ۳۸ هزار و ۶۰۰ میلیارد ریال با 
شرکت مس سونگون روز گذشته با حضور رئیس جمهور مبادله شد، گفت: بر این اساس 

استفاده از پساب، جایگزین آب متعارف در این مجتمع معدنی می شود.
محمد خانی با اشاره به تغییر شرایط اقلیمی و کاهش منابع آبی بر ضرورت استفاده بهینه 
از منابع موجود تاکید کرد و گفت: دولت سیزدهم قدم های خوبی برای بهبود مدیریت و 
ارتقای بهره برداری از منابع آبی کشور برداشته است و استفاده از پساب فاضلاب در صنعت 

هم از جمله شیوه های قابل اجرا در این راستاست.
وی با اشاره به اینکه در سال آبی جاری میزان بارندگی نسبت به سال قبل بهتر شده 
است هرچند نسبت به دراز مدت همچنان در میزان بارش ها به میزان ۲۰ درصد کاهش 
داریم ولی ذخایر سدها نسبت به سال قبل بهتر شده و منابع زیرزمینی نیز بهتر از سال 
قبل تقویت شده است، ادامه داد: پیش بینی می کنیم در تابستان سال ۱۴۰۳ نسبت به 
سال جاری با تنش آبی کمتر مواجه شویم اما این دلیل نمی شود که بهینه مصرف کردن 

و صرفه جویی فراموش شود.

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی گفت:توسعه صنایع در استان هر سال 
نسبت به سال قبل روند افزایشی قابل توجه دارد.

این طرح های  اندازی  راه  با  کرد:  اعلام  خبرنگاران  با  در گفت وگو  محمدجعفر عظمائی 
توسعه واحدهای تولیدی ۹ هزار فرصت شغلی جدید ایجاد شد.

وی همچنین گفت: سال گذشته مجوز توسعه ۱۸۰ کارخانه با پیش بینی سرمایه گذاری 
۲۰ همت )۲۰۰ هزار میلیارد ریال( برای افزایش ظرفیت و تنوع محصولات صادر شد.

وی اظهار کرد: بر اساس آمار ثبت شده در سامانه های وزارت صمت، توسعه کارخانه های 
فعلی و طرح های توسعه ای در دست اجرا نشان از اقبال صنعتگران استان برای توسعه 

وضعیت فعلی و ارتقای میزان تولید و اشتغال دارد.
عظمائی گفت: این میزان استقبال برای توسعه صنایع منجر به کسب رتبه اول آذربایجان 

شرقی در صدور جواز تأسیس توسعه ای شد.
در  توسعه صنایع  اینکه  به  اشاره  با  آذربایجان شرقی  تجارت  و  معدن  مدیرکل صنعت، 
استان هر سال نسبت به سال قبل روند افزایشی قابل توجه دارد؛ اضافه کرد: اقبال بخش 
خصوصی برای توسعه صنایع با وجود چالشهای پیش رو از جمله موضوعات زیربنایی و 

محدودیت ها در تأمین زمین صنعتی و انرژی، در کشور بی نظیر است.

 مدیرکل صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی :

۲۸۰ طرح توسعه واحدهای صنعتی در آذربایجان شرقی اجرا شد
 مدیرکل صنعت، معدن و تجارت آذربایجان شرقی گفت: 
در سال گذشته ۲۸۰ طرح توسعه واحدهای صنعتی استان 
با میزان سرمایه گذاری حدود ۱۱ همت )۱۱۰ هزار میلیارد 

ریال( اجرا شد.
محمدجعفر عظمائی در گفتگو با خبرنگاران اعلام کرد: با 
راه اندازی این طرح های توسعه واحدهای تولیدی ۹ هزار 

فرصت شغلی جدید ایجاد شد.
 ۱۸۰ توسعه  مجوز  گذشته  سال  گفت:  همچنین  وی 
کارخانه با پیش بینی سرمایه گذاری ۲۰ همت ) ۲۰۰ هزار 
محصولات  تنوع  و  ظرفیت  افزایش  برای  ریال(  میلیارد 

صادر شد.
وی اظهار کرد: بر اساس آمار ثبت شده در سامانه های 
طرحهای  و  فعلی  های  کارخانه  توسعه  صمت،  وزارت 

توسعه ای در دست اجرا نشان از اقبال صنعتگران استان 
برای توسعه وضعیت فعلی و ارتقای میزان تولید و اشتغال 
دارد.عظمائی گفت: این میزان استقبال برای توسعه صنایع 
منجر به کسب رتبه اول آذربایجان شرقی در صدور جواز 

تاسیس توسعه ای شد.
با  شرقی  آذربایجان  تجارت  و  معدن  صنعت،  مدیرکل 
اشاره به اینکه توسعه صنایع در استان هر سال نسبت به 
سال قبل روند افزایشی قابل توجه دارد؛ اضافه کرد: اقبال 
چالشهای  وجود  با  صنایع  توسعه  برای  خصوصی  بخش 
پیش رو از جمله موضوعات زیربنایی و محدودیت ها در 
است.  نظیر  بی  کشور  در  انرژی،  و  صنعتی  زمین  تامین 
و  تولیدی  واحد  هزار  چهار  از  بیش  با  شرقی  آذربایجان 
و  رود  می  شمار  به  کشور  اصلی  های  قطب  از  صنعتی 

پیشینه فعالیت های صنعتی آن به بیش از نیم قرن قبل 
می رسد.

های  طرح  اجرای  پیشگام  تبریز،  غرب  صنعتی  منطقه 
و  تراکتورسازی  کارخانه  همچون  صنعتی  مادر  و  بزرگ 
دیگری  مادر  های  کارخانه  بعدها  که  بود  سازی  ماشین 
آهنگری،  و  ایدام  سازی،  بلبرینگ  گری،  ریخته  مانند 

موتوژن و بنیان دیزل از آنها متولد شدند.
بنا بر اذعان مقام های مسوول، بیش از ۹۵ درصد سرمایه 
گذاری در حوزه تولید و صنعت آذربایجان شرقی در دهه 
های اخیر توسط بخش خصوصی انجام شده و این استان، 
خصوصی سازی و نقش فعال بخش خصوصی در رونق 
تولید و اشتغال را به دور از تزریق اعتبارات کلان دولتی، 

در عمل معنا کرده است.



 >>>>>>>>>>>> >>>>>>>>>>>

 شماره ۱۴۶۴
یکشنبه
۲۶ فروردین ۱۴0۳ 

>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>>
جامعه  میهنآ۵ ن00مار

اروزنامه

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قزوین، برگزاری انتخابات 
از  یکی  را  قزوین  نمایشی  و  تجسمی  هنرهای  انجمن 

مهمترین برنامه های این اداره کل در سال جاری برشمرد.
انجمن   برای  مهم  انتخابات   ۲ کرد:  اظهار  براتی  حسین 
هنرهای تجسمی و نمایشی را پیش داریم که به ترتیب در 

ماه های اردیبهشت و تیرماه سال جاری برگزار می شوند.
کشور،  جوان  سینمای  جشنواره  برگزاری  به  اشاره  با  وی 
و  جاری  در شهریورماه سال  این جشنواره  کرد:  خاطرنشان 
در سه منطقه برگزار خواهد شد که امیدواریم قزوین بتواند 
میزبان یکی از مناطق برگزار کننده جشنواره سینمایی کشور 

باشد.
براتی همچنین برگزاری جشنواره تئاتر استانی را نیز از برنامه 
های پیش روی این اداره کل در سال جاری دانست و اضافه 
کرد: این جشنواره به صورت منظم و مستمر برگزار می شود 
و سعی خواهیم کرد امسال با کیفیت و کمیت شایسته تری 

نسبت به گذشته آن را ارایه دهیم.
هنرستان  و  هنری  المیپاد  ملی  طرح  به  مسوول  این 
این  در  افزود:  و  کرد  اشاره  قزوین  استان  در  زیبا  هنرهای 

پسران  و  دختران  به  متعلق  هنرستان   ۲ خوشبختانه  زمینه 
در استان فعال هستند و تصمیم داریم با برگزاری المپیادی 
را  فرآیندی  بتوانیم در حد لازم  مراکز  این  برای هنرجویان 
استعدادهای  شکوفایی  و  رقابت  سطح  افزایش  راستای  در 

هنری ایجاد کنیم. مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قزوین 
به جشنواره موسیقی قزوین نیز اشاره کرد و گفت: جشنواره 
با  و  جشنواره ها  سایر  از  تز  متفاوت  نیز  استان  موسیقی 

برنامه های ویژه برگزار خواهد شد.

 مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی قزوین :

انتخابات انجمن هنرهای تجسمی و نمایشی 
قزوین برگزار می شود

مدیرکل آموزش و پرورش قزوین :

۵۵۰ عدد تبلت به دانش آموزان نیازمند قزوینی 
اهدا شد

مدیرکل آموزش و پرورش قزوین گفت: ۵۵۰ عدد تبلت در سال گذشته به دانش آموزان 
نیازمند واقع در مناطق چهارده گانه قزوین اهدا شد.

نقی سیاهکالی مرادی تصریح کرد: اداره تکنولوژی در این اداره کل با اهدا تبلت، لپ تاپ و 
تلویزیون به دانش آموزان و واحدهای آموزشی در راستای ارتقا مهارت های سواد دیجیتال 

و امور رایانه دانش آموزان گام برداشته است.
در همین مدت ۲۸  بیان کرد:  نیازمند،  دانش آموزان  به  تبلت  اهدا ۵۵۰  به  اشاره  با  وی 
دستگاه لپ تاپ به مدارس مجری و هفت دستگاه تلویزیون تعاملی به مناطق اهدا شده 

است.
سیاهکالی مرادی در ادامه به امور آموزشی در راستای مهارت های سواد دیجیتال اشاره کرد 
و گفت: برگزاری کلاس های آموزش اسکرچ و اسکرچ جونیور )زبان های برنامه نویسی( 
برای ۱۶ هزار و ۳۴۰ دانش آموز استان نیز از دیگر امور انجام شده توسط این اداره کل بود.

برگزاری دوره های آموزش سواد  استان قزوین تصریح کرد:  مدیرکل آموزش و پرورش 
برای ۵۹۳  و  الگو  نویسی در ۱۴ مدرسه  برنامه  و مهارت  رایانه  )رقمی(، علوم  دیجیتال 

آموزگار نیز از دیگر اقدامات صورت گرفته در سال گذشته است.
سیاهکالی مرادی خاطرنشان کرد: از دستاوردهای این دوره می توان به ارتقا مهارت های 
سواد دیجیتال، علوم رایانه و مهارت برنامه نویسی در دانش آموزان و آموزگاران اشاره کرد 
که با توجه به پیشرفت روز افزون تکنولوژی، نیاز به برخورداری از تکنولوژی روز در آینده 

بیش از پیش احساس می شود.

 شماره ۱۴۴۲
دوشنبه
۷ اسفند ۱۴0۲ 

مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزی استان قزوین :

طرح ارتقا کیفی گندم آبی باعث پیشرفت در 
کیفیت آرد می شود

مدیر امور طیور سازمان جهاد کشاورزی قزوین :

تولید تخم مرغ در قزوین ۱۷ درصد رشد داشت

رئیس اداره تشخیص و درمان دامپزشکی زنجان:

۵۱ هزار فقره آزمایش تشخیصی در دامپزشکی 
زنجان انجام شد

مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزی استان قزوین از اجرای طرح ارتقا کیفی گندم آبی 
در ۲۵۰ هکتار از مزارع این استان به صورت پایلوت )آزمایشی( خبر داد.

حسن جلیلوند اظهار کرد: فاز نخست این طرح در سطح ۲۵۰ هکتار از مزارع گندم آبی 
واقع در شهرستان البرز و با همکاری کارخانه آرد شمس آذر اجرایی می شود.

وی اضافه کرد: در این طرح با استفاده از کودهای ریز مغذی و پایش مبارزه به موقع 
گندم محقق  کیفی  ارتقای  زدگی  حداکثری سن  کاهش  جلوگیری  با هدف  آفات  با 

می شود.
جلیلوند بیان کرد: از مزایای اجرای این طرح می توان به ارزیابی ارتقای کمی و کیفی 
محصول گندم و ارزیابی تاثیر مراقبت های فنی در مرحله داشت بر روی کیفیت نان 

در واحدهای نانوایی اشاره کرد.
این مسوول تاکید کرد: در صورت موفقیت این طرح و تعمیم نتایج آن در کل مزارع 
از  حاصل  آرد  کیفیت  در  توجهی  قابل  پیشرفت  شود  می  بینی  پیش  قزوین،  استان 

محصول گندم ایجاد شود.
مدیر زراعت سازمان جهاد کشاورزی استان قزوین گفت: در سال زراعی جاری ۴۷ 
هزار و ۱۹۴ هکتار از مزارع استان به گندم آبی اختصاص دارد که پیش بینی می شود 
بیش از ۲۴۰ هزار تن محصول گندم آبی از این میزان سطح زیرکشت برداشت شود.

جلیلوند یادآور شد: در حال حاضر بیش از ۹۰ درصد مزارع گندم آبی استان قزوین در 
مرحله ساقه دهی بوده که بهترین زمان برای اجرای مدیریت بهینه تغذیه و مبارزه با 

آفات محسوب می شود.

مدیر امور طیور سازمان جهاد کشاورزی قزوین گفت: تولید تخم مرغ در واحدهای پرورش 
طیور استان در سال گذشته نسبت به مدت مشابه سال ۱۴۰۱ با رشد ۱۷ درصدی همراه 

بود.
علی رمضانپور اظهار کرد: سال گذشته ۱۰۵ هزار تن تخم مرغ در واحدهای این استان 

تولید شد که این میزان در سال ۱۴۰۱ معادل ۹۰ هزار تن بود.
وی اضافه کرد: هم اکنون ۶۸ واحد مرغ تخمگذار در سطح استان فعالیت دارند که ظرفیت 
تولید آنها ۶ میلیون قطعه جوجه در سال است. رمضانپور با بیان اینکه در اسفند ماه سال 
گذشته هفت هزار و ۷۳۰ تن تخم مرغ در واحدهای تخمگذار این استان تولید شد، تصریح 
کرد: پیش بینی ما برای سال گذشته تولید ۱۰۰ هزار تن تخم مرغ بود که آمارها نشان 
می دهد که میزان تولید ما در این زمینه بیش از مقدار پیش بینی ها بوده است.رمضانپور 
یادآور شد: شهرستان تاکستان و آبیک با دارا بودن بیشترین تعداد واحدهای مرغ تخمگذار، 

قطب تولید تخم مرغ در استان قزوین شناخته می شوند.

در  تشخیصی  آزمایش  فقره  هزار   ۵۱ گفت:  زنجان  دامپزشکی  درمان  و  تشخیص  اداره  رئیس 
آزمایشگاه های دولتی و خصوصی دامپزشکی استان طی سال گذشته به منظور کنترل بهداشت دام 

و فرآورده های خام دامی انجام شد.
بابک کفشچی افزود: با توجه به اینکه تشخیص بیماری و تایید آن یکی از ارکان مهم کنترل بیماری 
هاست، مرحله واکنش به واگیری ها بعد از تشخیص قوت می گیرد و شناسایی برخی بیماری ها 
فقط از طریق شناسایی آزمایشگاهی میسر می شود.وی اضافه کرد: بر این اساس آزمایشها جهت 
پایش، تشخیص انواع بیماری های دام، طیور، آبزیان و زنبور عسل از جمله بیماری های مشترک 
بین حیوان و انسان و همچنین کنترل کیفی فرآورده های خام دامی تولیدی با هدف تامین سلامت و 
امنیت غذایی شهروندان انجام می شود.این مسوول ادامه داد: بیشترین آزمایشهای آزمایشگاه های 
دامپزشکی استان شامل سرولوژی)تشخصیص بیماری( طیور با ۳۲ هزار و ۵۷۵ مورد، سرولوژی دام 
با ۱۲ هزار و ۵۸۱ مورد، کشت میکروبی نمونه های مرضی با سه هزار و ۷۲۳ مورد و کنترل کیفی 

فرآورده های خام دامی با یک هزار و ۷۷۰ مورد بوده است.

 عضو شورای اسلامی شهر قزوین :

اولویت شورای شهر قزوین، اتصال بلوار 
معلم به کمربندی آیت اله باریک بین است

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قزوین :

۴۳ واحد تولیدی راکد در قزوین 
به چرخه تولید بازگشتند

بین  باریک  اله  آیت  کمربندی  به  معلم  بلوار  اتصال  گفت:  قزوین  شهر  اسلامی  شورای  عضو   
به عنوان یکی از طرح های ترافیکی شهر، اولویت کاری امسال این شورا و مجموعه مدیریتی 

قزوین است.
فرج اله فصیحی رامندی اظهار کرد: اتصال بلوار معلم به کمربندی آیت اله باریک بین در قزوین 
با همکاری و همراهی قرارگاه لشکر ۱۶ زرهی قزوین با مجموعه مدیریتی شهر قزوین به انجام 

خواهد رسید.
وی اضافه کرد: به دنبال اجرای این طرح، ایجاد جاده جدید بین شهر مهرگان، شهرک اندیشه و 
قزوین نیز به عنوان یک ایده از سوی شهرداری قزوین پیگیری می شود که در صورت تصویت 
آن بخشی از کار برعهده شهرداری قزوین و بخش دیگر از سوی اداره کل راه و شهرسازی انجام 

می شود.
فصیحی رامندی به چند طرح آماده افتتاح طی سال جاری در قزوین اشاره کرد و یادآور شد: افتتاح 
پارک امیر کبیر حوالی خیابان امیرکبیر و پونک، بهره برداری از سالن ورزشی در شهرک شهید 
بهشتی، راه اندازی ایستگاه آتش نشانی شعبه بازار، سالن ورزشی باغ نشاط و ساختمان ناحیه ۲ 

شهرداری از جمله این طرح ها به شمار می روند.
این عضو شورای شهر قزوین ادامه داد: در بودجه امسال شهرداری قزوین طرح های متعددی پیش 
بینی شده که امیدوارم با تامین منابع مالی بتوانیم آنها را به مرحله اجرا برسانیم، به عنوان مثال 
طرح بهسازی و تعریض مسیر نسیم شمال، حد فاصل دانشگاه علوم پزشکی تا میرزاکوچک خان 
در حال اجرا است که اگر مساله جا به جایی تاسیسات برق وجود نداشت، سال گذشته به بهره 
برداری می رسید.به گفته فصیحی رامندی، سال گذشته چند طرح شاخص در شهر قزوین افتتاح 
شد که مهمترین آن، بلوار آیت اله باریک بین، بهره برداری از ساختمان تئاتر شهر و افتتاح چند 

فرهنگسرا و مجموعه ورزشی بود.
عضو شورای شهر قزوین خاطرنشان کرد: بودجه سال جاری شهرداری قزوین ۵۲ هزار میلیارد ریال 
است که اگر نتوانیم تمامی آن را محقق کنیم اما سعی خواهیم کرد تا گام های اساسی را برای رشد 
و توسعه این شهر برداریم که البته با پیش بینی تامین منابع مالی تحقق آن امکان پذیر خواهد بود.

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قزوین گفت: ۱۶۶ واحد تولیدی و خدماتی 
راکد سال گذشته در شهرک های صنعتی استان شناسایی شدند که از این تعداد، ۴۳ واحد 

دوباره راه اندازی و به چرخه تولید و فعالیت اقتصادی بازگشتند.
رضا صفاری اظهار کرد: سال گذشته که مقام معظم رهبری آن را »مهار تورم، رشد تولید« 
نامگذاری کردند، در همین راستا تلاش برای راه اندازی واحدهای راکد و تعطیل از سوی 
با ظرفیت ۵۷۰  این شرکت در سطح استان به عمل آمد و در نتیجه ۴۳ واحد تولیدی 

فرصت شغلی در شهرک ها و نواحی صنعتی استان شناسایی و احیا شدند.
وی اضافه کرد: این واحدهای تولیدی با مشکلاتی چون کمبود نقدینگی و سرمایه در 
و همکاری  قضایی  اولیه، مشکلات  مواد  فروش، مشکلات خرید  بازار  نداشتن  گردش، 
یابی،  عارضه  کارشناسان  مشاوره  با  که  بودند  مواجه  تسهیلات  ارایه  در  بانک  نکردن 
ساخت  ادامه  و  تولید  چرخه  به  رسان  خدمت  دستگاه های  و  عامل  بانک های  همکاری 

و ساز بازگشتند.
انواع  آسانسور،  کابین  شامل  را  بردار  بهره  تولیدی  واحدهای  این  محصولات  صفاری، 
دوخت پوشاک، اسکلت فلزی ساختمانی، ورق کارتن، ظروف یکبار مصرف، خوراک آماده 
پوش،  و کف  موزاییک  فولادی،  میلگرد  پزشکی،  پلاستیکی  قطعات  موتور،  روغن  دام، 
جعبه کارتن، سیلیکات سدیم، انواع دو شاخه و سه شاخه برق، خوراک آماده آبزیان، ریخته 
گری چدن، رنگرزی نخ پنبه ای و الیاف مصنوعی، چسب، چسب پایه پلی اورتان، نخ پلی 

استر، پودر سنگ و شیرآلات بهداشتی برشمرد.
این مسوول تصریح کرد: احیای واحدهای تولیدی راکد و کمک به افزایش ظرفیت تولید 
واحدهای صنعتی موجود یکی از راهکارهای تحقق جهش تولید بود که مورد تاکید رییس 
جمهور و وزیر صمت قرار دارد، بنابراین برای احیای مجدد ۴۵ واحد برنامه ریزی شده و 

تعداد ۴۵ واحد دیگر نیز با ظرفیت تولید کمتر از ۵۰ درصد ارتقا یافته است.

مدیرکل تعزیرات حکومتی استان زنجان :

کارت سوخت یارانه ای در زنجان توقیف شد
توقیف  و  شناسایی  از  زنجان  استان  تعزیرات حکومتی  مدیرکل 
کارت سوخت یارانه ای متعلق به یک دستگاه کامیون در زنجان 

خبر داد.
رضا مظفری افزود: کارشناسان شرکت ملی پخش فرآورده های 
نفتی منطقه زنجان در بررسی تراکنش های یک کارت سوخت، 
تعزیرات  به  رسیدگی  برای  را  آن  گزارش  و  کشف  را  تخلف 

حکومتی زنجان ارسال کرده بودند.
 ۲۱۲ و  هزار   ۲ قاچاق  پرونده  راستا  این  در  گفت:  مسوول  این 
ارزش ۷۶۲ میلیون ریال در شعبه پنجم بدوی  به  لیتر گازوئیل 

تعزیرات حکومتی زنجان رسیدگی شد.
وی اظهار داشت: شعبه به دلیل ارائه نکردن دفاعیات موثر، اتهام 
قاچاق را محرز دانست و متهم را به پرداخت یک میلیارد و ۵۲۶ 
محکوم  تخلف  ارزش  برابر   ۲ معادل  نقدی  جزای  ریال  میلیون 

کرد.
سال  طی  شد:  یادآور  زنجان  استان  حکومتی  تعزیرات  مدیرکل 
گذشته در حوزه کالا و خدمات حدود هفت هزار و ۵۰۰ پرونده 

تشکیل، که از این تعداد حدود ۹۹.۹ درصد مختومه شد.
وی اضافه کرد: بیشترین پرونده های مورد بررسی در حوزه کالا 

و خدمات مربوط به درج نکردن قیمت و گرانفروشی، کم فروشی 
و تقلب بوده است.

کرد:  نشان  خاطر  زنجان  استان  حکومتی  تعزیرات  مدیرکل 
میانگین زمان رسیدگی به پرونده  های حوزه کالا و خدمات در 

سطح کشوری ۱۱ روز و این میزان در استان ۷.۵ روز است.
دریافت  آماده  تعزیرات حکومتی  اینکه سامانه ۱۳۵  بیان  با  وی 
به  مربوط  سامانه  این  کرد:  نشان  خاطر  است،  مردمی  شکایات 
ثبت شکایات است که مستندات مربوط در آن ثبت و سپس جهت 

پیگیری به رووسای شعب ارجاع می شود.



میهنآ ن00مار
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اقتصاد  شماره ۶۱۴۶۴
یکشنبه
۲۶ فروردین ۱۴0۳ 

 روزنامه آرمان میهن گرافیک

چند گام مفید برای سلامت کلیه ها
از مصرف زیاد 
نمک خودداری 

کنید

مصرف دخانیات را 
ترک کنید

از مصرف زیاد 
نمک خودداری 

کنید

مصرف شکر را 
محدود کنید

در روز حتما آب 
کافی بنوشید

چکاپ سالانه انجام 
دهید

بدون دستور 
پزشک دارو 
مصرف نکنید

معاون وزیر جهاد کشاورزی:

۲۲۷ هزار هکتار طرح با مشارکت مردم در حال واگذاری است
 معاون امور آب و خاک وزارت جهادکشاورزی حوزه آب و خاک را 
وابسته به مشارکت مردم دانست و گفت: ۲۲۷ هزار هکتار طرح با 

مشارکت مردم در حال واگذاری است.
افزایش  و  آب  تولید  راندمان  ارتقای  شهرکی  نیازی  صفدر 
افزود:  و  برشمرد  معاونت  وظایف  چکیده  را  خاک  حاصل خیزی 
اجرای  و  نوسازی  تجهیز،  هوشمند،  آبیاری  سیستم های  ایجاد 
خاکی،  کانال های  لاینینگ  فشار،  تحت  آبیاری  سامانه های 

آب بندان ها و هوتک ها در حوزه آب این معاونت اجرا می شود.
معاون امور آب و خاک وزارت جهادکشاورزی بر اجرای طرح های 
سال جدید با سرمایه گذاری بهره برداران و مشارکت فعال تشکل ها 
از مشارکت مردم و  اجرای پروژه ها  تاکید کرد و اظهارداشت: در 
بهره  بردارن استفاده شده است که از آن جمله می توان به اجرای 
آبیاری تحت فشار به ارزش یک هزار میلیارد تومان  سامانه های 
در سال ۱۴۰۱ اشاره کرد.نیازی شهرکی اجرای سیاست مشارکت 
کرد:  تصریح  و  دانست  طرح ها  سایر  به  تعمیم  قابل  را  مردمی 
امسال  که  دارد  متعددی  پروژه های  خاک،  و  آب  امور  معاونت 

می توان با سرمایه گذاری و مشارکت مردمی به مرحله اجرا رساند.
خاک شناسی  مطالعات  بخش  دو  هم  خاک  حوزه  در  گفت:  وی 
به  آن  آزمایشات  هزینه  که  می شود  اجرا  خاک  حاصل خیزی  و 
نسخه کودی،  تهیه  از  و پس  پرداخت  مردم  با  صورت مشارکتی 

به کشاورزان برای حاصل خیزی خاک توصیه هایی ارایه می شود.
در  مردم  مشارکت  جهادکشاورزی  وزیر  خاک  و  آب  امور  معاون 
از  و  کرد  ارزیابی  فعال  را  آب بندان ها  و  قنوات  پروژه ها،  اجرای 
و  تعاونی ها  سمن ها،  با  بیشتر  ارتباط  برای  مدون  برنامه  اجرای 
انجمن های بخش کشاورزی برای جلب سرمایه عظیم مردمی در 

پیشبرد طرح های آب و خاک خبر داد.
و  غرب  زهکشی  و  آبیاری  بزرگ  پروژه  دو  از  شهرکی  نیازی 
شمال غرب کشور نام  برد و گفت: از این طرح ۲۲۷ هزار هکتاری 
۱۲۷ هزار هکتار با مشارکت و سرمایه گذاری مردم و بهره برداران 
انجام گرفته و تحویل داده شده است و حدود ۱۰۰ هزار هکتار باقی 

مانده با کمک مردم امسال به بهره برداری خواهد رسید.
معاون امور آب و خاک وزارت جهادکشاورزی ابراز امیدواری کرد: 

امسال ۲ هزار میلیارد تومان توسط بخش خصوصی و بهره برداران 
هزار   ۵_۴ سهم  احتساب  با  که  شود  هزینه  عظیم  طرح  این  در 

میلیارد تومانی دولت، این طرح در شهریور ماه به سرانجام برسد.
و  خشکسالی  آن  آثار  که  اقلیم  تغییر  با  مقابله  برای   : گفت  وی 
و  تمهیدات  باید  است  دما  افزایش  و  آسا  سیل  های  باران  بعضا 
بتوان  را  تا منابع آب و خاک کشور  بینی شود  راهکارهایی پیش 

حفظ کرد.

تامین  به  اشاره  ضمن  کشاورزی  جهاد  وزیر  مقام  قائم 
توجه  با  تولیدکنندگان گوشت و مرغ،  نظر  نهاده های مورد 
به شرایط جهانی، درباره قیمت گوشت در بازار گفت که در 
در  گیرد،  قیمت صورت  افزایش  نباید  فروشی  خرده  سطح 

حال حاضر تمرکزمان رونق و جهش تولید است.
به  کشور  نیاز  درصد   ۱۵ اینکه  بیان  با  پیمان پاک  علیرضا 
صورت واردات تامین می شود، گفت: این میزان گوشت در 
یک سال گذشته وارد شد و در دسترس بود که بخش عمده 
آن گوشت منجمد است و از یک ماه و نیم پیش نیز با قیمت 

۳۱۰ هزار تومان عرضه می شود.
وی به افزایش عرضه در نوروز اشاره کرد و گفت: بیش از 
۸۵ درصد نیاز کشور از گوشت تولید داخل تامین می شود. 
همچنین در بخش دام سنگین با تولیدات صنعتی رو به رو 
و  پاکستان  از  هم  دام  و  منجمد  گوشت  واردات  و  هستیم 

برزیل صورت می گیرد و رنج قیمتی آن مصوب است.
پیمان پاک علت افزایش قیمت گوشت را خشکسالی، حذف 

ارز ۴۲۰۰ تومانی و افزایش قیمت نهاده ها عنوان کرد.
تولید  مشکل  به  اشاره  با  جهادکشاورزی  وزیر  مقام  قائم 

در  جهاد  وزارت  گفت:  نقدینگی  تامین  در  خرد  کننده های 
قالب طرح های عشایری و تولید قراردادی تلاش کرد این 

مسئله ترمیم شود.
وی که در یک برنامه رادیویی صحبت می کرد، افزود: آن چه 
بر عهده بخش بازرگانی است، تامین گسترده نهاده ها است 
تامین شده و امسال هم در  از آن  قابل توجهی  که بخش 

زمینه مرغ و گوشت این نهاده ها تا اردیبهشت تامین است.
قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی ابراز امیدواری کرد که امسال 
با بحرانی در زمینه تامین نهاده روبرو نباشیم و اگر مسئله 
جهانی به وقوع نپیوندد، نهاده ها به موقع تامین خواهد شد 
خواهد  خاطر  اطمینان  هم  کننده  تولید  این صورت  در  که 

داشت.
پیمان پاک از تنظیم بودن بازار خبر داد و گفت: در میدان 
نبودیم و سازمان  قیمت  تغییر  میادین شاهد  و سایر  بهمن 
حمایت نیز باید بر خرده فروشی ها نظارت کند. زیرا در سطح 
در  البته  گیرد.  صورت  قیمت  افزایش  نباید  فروشی  خرده 
ما  تمرکز  اما  می گیرد  جنجال هایی صورت  مجازی  فضای 

در زمینه گوشت قرمز، رونق و جهش تولید است.
قائم مقام وزیر جهادکشاورزی درباره تخصیص ارز حمایتی 
 ۵۰۰ و  هزار   ۲۸ ارز  پروتئین   حوزه  نهاده  تمام  گفت:  نیز 
شاهد  جهانی  عرصه  جز  به  ما  و  می کنند  دریافت  تومانی 

تغییری نیستیم.
اظهار  نهاده  تامین  نحوه  از  اتحادیه ها  افزود:  پاک  پیمان 
افزایی  هم  وظیفه  که  کسانی  امیدواریم  و  کردند  رضایت 

دارند، با ایجاد جهش در تولید به ثبات قیمتی کمک کنند.

قائم مقام وزیر جهاد کشاورزی :

نباید افزایش قیمت گوشت صورت گیرد
مدیرکل دفتر هوشمندسازی و فن آوریهای نوین توانیر :

یک میلیون مشترک پرمصرف به کنتور هوشمند 
مجهز می شوند

مدیرکل دفتر هوشمندسازی و فن آوریهای نوین توانیر از برنامه نصب یک میلیون دستگاه 
کنتور هوشمند برای مشترکان پر مصرف برق در سال جاری خبر داد.

برای  هوشمند  کنتورهای  نصب  امسال  داشت:  اظهار  خبر  این  اعلام  با  احمدی  حامد   
مشترکان پرمصرف در تمامی تعرفه ها از جمله مشترکان خانگی و تجاری در دستور کار 
قرار گرفته و مطابق برنامه ریزی انجام شده، بالغ بر یک میلیون مشترک برق پرمصرف 

امسال به کنتورهای هوشمند مجهز می شوند.
وی این اقدام را در ادامه طرح هوشمندسازی صنعت برق ذکر کرد و افزود: مطابق این 
همراه  به  الگو  برابر   ۲.۵ از  بیش  مصرف  با  خانگی  مشترک  میلیون  یک  امسال  برنامه 
از  از ۲۰۰۰ کیلووات ساعت مصرف در مناطق عادی و بیش  با بیش  مشترکان تجاری 

۳۰۰۰ کیلووات ساعت مصرف در مناطق گرمسیر، مجهز به کنتور هوشمند خواهند شد.
وی با اشاره به اینکه در حال حاضر ۹۲ درصد مشترکان دیماندی و پرمصرف دارای کنتور 
هوشمند هستند، تصریح کرد: در آغاز طرح، نصب کنتور هوشمند و رؤیت پذیری مصرف 
برای مشترکان در تعرفه های کشاورزی، صنعتی، عمومی و اداری، در اولویت قرار گرفت و 

تا پایان سال ۱۴۰۲ تقریباً تمامی این مشرکان به کنتور هوشمند مجهز شدند.

هرچه زودتر مجوزهای کاغذی تان را
 الکترونیکی کنید

رییس شورای تامین دام کشور :

بازار داخلی از گوشت تنظیم بازاری اشباع است

درگاه ملی مجوزهای کشور طی اطلاعیه ای اعلام کرد دارندگان مجوزهای کاغذی باید 
هرچه سریعتر مجوز خود را به الکترونیکی تغییر دهند.

صنعتی،  صنفی،  از  اعم  اقتصادی  فعالان  همه  اطلاع  به  مهر  خبرگزاری  گزارش   به 
صدور  تسهیل  قانون   ۱ ماده   ۷ تبصره  حکم  براساس  می رساند؛  خدماتی  و  کشاورزی 
مجوزها، همه مجوزهای کاغذی باید تا ۲۵ اردیبهشت ۱۴۰۳ الکترونیکی شوند و از این 
تاریخ هر فعال اقتصادی که مجوزالکترونیکی )شناسه یکتا( نداشته باشد، از نظر قانون و 

سامانه های دولتی و بانکی فاقدمجوز محسوب می شود.
با همت سازمان فناوری اطلاعات، تمهیدات فنی لازم روی درگاه ملی مجوزها به نحوی 
با داشتن کارت ملی، کد پستی و شماره مجوز،  اقتصادی  تا هر فعال  فراهم شده است 
بانک اطلاعت کسب و  نامش در  الکترونیکی )شناسه یکتا( دریافت کند و  بتواند مجوز 

کارها qr.mojavez.ir قرار بگیرد.
لازم به ذکر است هرفعال اقتصادی که نامش در بانک اطلاعات کسب وکار کشور نباشد، 
سامانه های  در  خدمات  دریافت  از  تدریج  به  و  تلقی  مجوز  فاقد  ماه،  اردیبهشت   ۲۶ از 
دولتی محروم خواهد شد. در پایان خاطرنشان می شود، وزارتخانه های ارشاد، کشور، علوم، 
کاغذی  تبدیل مجوزهای  برای  فنی لازم  تمهیدات  هنوز  پرورش  و  آموزش  و  بهداشت 
صادره فرد در سال های گذشته به مجوز الکترونیکی را فراهم نکرده است. بدیهی است، 
عواقب احتمالی برای فعالان اقتصادی زیر مجموعه این دستگاه ها، بر عهده خود دستگاه 

خواهد بود.

رئیس شورای تامین دام کشور با اشاره به ثبات قیمت گوشت در بازار، گفت: بازار داخلی از گوشت 
تنظیم بازاری منجمد و گرم وارداتی اشباع است و هیچ کمبودی در این زمینه نداریم.

منصور پوریان در خصوص وضعیت بازار دام زنده و گوشت داخلی افزود: گوشت زیادی در بازار وجود 
دارد و جذب این میزان گوشت تنظیم بازاری زمان بر است؛ بنابراین با توجه به بهتر شدن جمعیت 
دام زنده کشور نسبت به سال گذشته با گرم شدن هوا نگهداری جمعیت دامی مازاد داخلی برای 

دامداران و دامپروران نگران کننده شده است.
رئیس شورای تامین دام کشور تصریح کرد: برای نخستین بار در کشور بازار گوشت گرم داخلی به 
حاشیه رفته و گوشت های منجمد نقش اول را در بازار دارند، دلیل آن این است که قیمت گوشت 

منجمد وارداتی با گوشت داخلی قیمت های متفاوتی دارد؛ بنابراین متقاضی بیشتری نیز دارد.
وی با تاکید بر اینکه گوشت های منجمد نقش اساسی در شب عید و ماه مبارک رمضان داشته است، 
اظهار داشت: اکنون قیمت گوشت منجمد گوساله ۳۱۵ هزار تومان، گوشت منجمد ران گوسفندی 
۲۸۵ هزار تومان و گوشت سردست گوسفندی ۲۷۵ هزار تومان و مابقی قطعات زیر ۲۶۵ هزار تومان 
و گوشت گرم در محدوده ۳۰۰ تا ۴۵۰ هزار تومان است.رئیس شورای تامین دام کشور با بیان اینکه 
قیمت هر کیلوگرم از گله گوسفندی ۲۰۰ تا ۲۱۰ هزار تومان است، گفت: جمعیت دامی مازاد قابل 
کشتار کشور ۲ تا ۳ میلیون راس جمعیت دام سبک و ۳۰۰ تا ۳۵۰ هزار راس جمعیت دام سنگین 

است که باید فضا و امکانات برای کشتار این تعداد دام ایجاد شود.
وی بیان کرد: گوشت وارداتی منجمد و گرم برای مصارف بازاری مصرف کنندگان مناسب است، 
اما دولت باید برای تولید داخلی نیز چاره ای بیندیشد.پوریان اظهار داشت: با توجه به اینکه گوشت 
زیادی در بازار موجود است و هنوز جذب نشده، رایزنی هایی با وزارت جهاد کشاورزی کردیم تا برای 

حمایت از دامدار داخلی، خرید حمایتی دام توسط شرکت پشتیبانی امور دام کشور صورت بگیرد.
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ملی پوش پرتاب وزنه ایران گفت: شرایط تمریناتم برای کسب 
سهمیه المپیک سخت است و حقوق فدراسیون کفاف هزینه ها 

را نمی دهد.
بازی های  بودن  پیش  در  به  توجه  با  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
از  بازیها  این  به  رسیدن  برای  ایران  ورزشکاران  تمام  المپیک 

ابتدای سال با حریفان خود رقابت را آغاز کردند.
 دوومیدانی که در المپیک لندن توانست برای نخستین بار مدال 
نقره را کسب کند یکی از رشته های پرامید برای کسب سهمیه 

المپیک است.
 در حال حاضر فرزانه فصیحی تنها دوومیدانی کار ایران است 
که سهمیه المپیک خود را قطعی کرده و حسن تفتیان، حمیده 
اسماعیل نژاد، مهدی صابری، مهدی پیرجهان و حسین رسولی 
در رنکینگ سهمیه حضور دارند و باید برای کسب ورودی این 

بازیها امتیاز خود را بالا ببرند.
مهدی صابری در گفت وگو با خبرنگار مهر، درخصوص آخرین 
برنامه هایش برای کسب ورودی بازیهای المپیک پاریس اظهار 
ای  آسیا یک هفته  داخل سالن  پایان مسابقات  از  داشت: پس 

مجددا  مرحله  این  پایان  از  بعد  اما  گذاشتم  ریکاوری  برای  را 
ابراهیمی  آقای  نظر  زیر  نوبت صبح و عصر  را در دو  تمریناتم 

نژاد در مشهد آغاز کردم.
تمرین  جلسه   ۲ روزی  مشهد  در  حاضر  حال  در  افزود:  وی 
می کنم. اخیرا با فدراسیون دوومیدانی هم جلسه داشتیم و درباره 
برنامه های پیش رو صحبت کردیم. در اردیبهشت ماه ۲ رویداد 
داریم که هر کدام  را  امارات  بزرگ  نقره ای قطر و جایزه  تور 

داری ۶۰ امتیاز هستند.
 اگر هماهنگی های لازم انجام شود و بتوانیم در این مسابقات 
بزرگی  قدم  المپیک  ورودی  روند کسب  در  قطعا  کنیم  شرکت 

برداشتیم.
 ملی پوش پرتاب وزنه ایران در ادامه تاکید کرد: برای شرکت در 
این ۲ رویداد باید از طرف کشورهای میزبان دعوت نامه ارسال 

شود که تا این لحظه دعوت نامه ای برای ما نیامده است. 
البته ما از فدراسیون درخواست کردیم که ایمیل بزند تا بتوانیم 

شرایط شرکت در این رقابت ها را به دست بیاوریم.
دارنده مدال نقره آسیا با اشاره به سایر مسابقات پیش رو گفت: 

مسابقات  و  کشور  قهرمانی  های  رقابت  آسیا،  غرب  مسابقات 
پرتاب های آسیا که به میزبانی کره برگزار خواهد شد از برنامه 
رویدادها  این  به  ما  اعزام  تقریبا  و  است  فدراسیون  های جدی 

قطعی شده است.
رقاب درهمه این مسابقات برای من آسان نخواهد بود ولی چون 
هدفم حضور در المپیک است همه تلاشم را برای موفقیت به 

کار خواهم گرفت.
صابری با بیان اینکه تمرینات سختی را سپری می کنم، عنوان 

کرد: شرایط تمریناتم سخت است.
چون تمریناتم در مشهد است فیزیوتراپ ندارم.

در هفته باید ۴ جلسه ماساژ بگیرم و یک جلسه فیزیوتراپی بروم 
که هزینه همه اینها را خودم پرداخت می کنم.

پرداخت  به عنوان کمک هزینه حقوق ماهیانه  البته فدراسیون 
می کند ولی با توجه به شرایط موجود این رقم اصلا کفاف این 

حجم از هزینه را نمی دهد.
در  شرایط  همین  با  بتوانم  امیدوارم  و  خداست  به  من  توکل 

المپیک پاریس حضور داشته باشم.

ملی پوش پرتاب وزنه ایران :

حقوق فدراسیون کفاف هزینه ها را نمی دهد

تاسیس موسسه غیر تجاری رشید رسانه البرز
امضا ذیل دفاترتکمیل  ثبت و  به شناسه ملی 14013224488  ثبت 5265  به شماره  البرز درتاریخ 1403/01/14  تجاری رشید رسانه  تاسیس موسسه غیر 
گردیده که خلاصه آن به شرح زیر جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. نام : رشید رسانه البرز موسسه غیر تجاری موضوع فعالیت :گردآوری و تنظیم مطالب ، 
تدوین مقالات، ترجمه ) غیر رسمی ( متون و کتاب به زبان های خارجی و یا بالعکس -حروفچینی، ویرایش و تصحیح، تنظیم، طراحی و صفحه آرایی کتاب و نشریه 
و صفحات وب و الکترونیک و انجام خدمات نشر - برگزاری همایش، گردهم آیی ، سمینار و همکاری در برپایی نمایشگاه و جشنواره های فرهنگی و هنری و 
مشارکت در برگزاری همایش ها و سمینارهای تخصصی از طریق خدمات فرهنگی هنری - برگزاری نشست های فرهنگی، ادبی، )شعر و شاعران( ، معرفی، 
بررسی و نقد کتاب و نشریه و نیز انتخاب و اهدای جوایز به برگزیدگان آثار فرهنگی و هنری. - تهیه و عرضه محصولات فرهنگی و هنری دارای مجوز از قبیل 
: کتاب، اقلام رایانه ای در زمینه زبان و ادبیات فارسی ، معارف اسلامی و علوم قرآنی )دارای مجوز( - طراحی و برگزاری دوره آموزشی فرهنگی هنری مهارت 
های آزاد و مهارتی کار و دانش طبق نظر اداره کل استان موسسه پس از اخذ مجوز فعالیت های خاص مصوب از مراجع ذیربط و رعایت ضوابط هیات رسیدگی 
مجاز به انجام فعالیت های مزبور می باشد.به استناد مجوز شماره 1402/292744 مورخ 1402/12/09 صاده از اداره کل امور اداری ومنابع انسانی -وزارت 
فرهنگ وارشاد اسلامی. به موجب مجوز از اداره کل وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی برابر با شماره مجوز 1402/220791 در تاریخ 1402/08/10 در استان 
مربوطه این آگهی به ثبت رسید. مدت فعالیت : از تاریخ ثبت به مدت نامحدود مرکز اصلی : استان البرز، شهرستان کرج، بخش مرکزی، شهر کرج، مهرویلا، 
میدان معلم، بلوار انوشیروان شرقی، پلاک 355، طبقه 3، واحد 6 کدپستی 3136983558 سرمایه شخصیت حقوقی 10,000,000 ریال نقدی میزان سهم الشرکه 
هر یک از شرکا خانم مریم بهاروند به شماره ملی 1741298253 دارنده 500000 ریال سهم الشرکه آقای رشید بهاروند به شماره ملی 4070560556 دارنده 
9000000 ریال سهم الشرکه آقای محسن بهاروند به شماره ملی 4070920234 دارنده 500000 ریال سهم الشرکه مدیران خانم مریم بهاروند به شماره ملی 
1741298253 به سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت 2 سال آقای رشید بهاروند به شماره ملی 4070560556 به سمت مدیرعامل به مدت 2 سال و به 
سمت عضو اصلی هیئت مدیره به مدت 2 سال و به سمت رئیس هیئت مدیره به مدت 2 سال آقای محسن بهاروند به شماره ملی 4070920234 به سمت 
نایب رئیس هیئت مدیره به مدت 2 سال دارندگان حق امضا : کلیه اوراق و اسناد بهادار و تعهد آور موسسه از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها عقود 
اسلامی و همچنین کلیه نامه های عادی و اداری باامضاء آقای رشید بهاروند همراه با مهر موسسه معتبر می باشد. بازرسان خانم مهرانگیز محبوبی بروجردی 
به شماره ملی 4071431199 به سمت بازرس اصلی به مدت 1 سال ثبت موضوع فعالیت مذکور، به منزله اخذ و صدور پروانه فعالیت نمی باشد. اداره کل 

ثبت اسناد و املاک استان البرز اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری کرج )1695292(

بی پولی در فدراسیون دوومیدانی:

 دو ماه است
 حقوق نگرفتم

 رئیس فدراسیون کبدی :

عملکرد تیم های ملی کبدی
 در هانگژو قابل دفاع نبود

پاسخ تند پرسپولیس به استقلالی ها :

داوری ها نبود
 صدرنشین نبودید!

ملی پوش پرتاب وزنه ایران در حالی سخت ترین روزهای خود را در آستانه بازیهای المپیک پاریس 
پشت سر می گذارد که پس از گذشت ۲ ماه تمرین شخصی هنوز هیچ حقوقی از فدراسیون دریافت 

نکرده است.
برای  ایران  ورزشکاران  تمام  المپیک  بازی های  بودن  پیش  در  به  توجه  با  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
رسیدن به این بازیها از ابتدای سال با حریفان خود رقابت را آغاز کردند. دوومیدانی که در المپیک لندن 
توانست برای نخستین بار مدال نقره را کسب کند یکی از رشته های پرامید برای کسب سهمیه المپیک 
است. در حال حاضر فرزانه فصیحی تنها دوومیدانی کار ایران است که سهمیه المپیک خود را قطعی 
کرده و حسن تفتیان، حمیده اسماعیل نژاد، مهدی صابری، مهدی پیرجهان و حسین رسولی در رنکینگ 

سهمیه حضور دارند و باید برای کسب ورودی این بازیها امتیاز خود را بالا ببرند.
ورودی  کسب  برای  برنامه هایش  آخرین  درخصوص  مهر،  خبرنگار  با  وگو  گفت  در  رسولی  حسین 
استارت جمع  با شرکت در مسابقات داخلی  اردیبهشت  از ۱۵  اظهار داشت:  پاریس  المپیک  بازیهای 
آوری امتیازهای لازم برای کسب ورودی المپیک را خواهم زد. البته این شروع بیشتر برایم شبیه به 
یک دست گرمی خواهد بود. برای رسیدن به المپیک پاریس مسابقات مهمتری وجود دارد که باید در 
آن رقابتها حاضر باشیم. وی در ادامه با بیان اینکه تغییرات مدیریتی فدراسیون دوومیدانی به شدت به 
روند آماده سازی من ضربه زده است؛ گفت: تنها شده ام. مبینی رفت و همه برنامه های ما بهم ریخت 
یا بهتر است بگویم همه چیز در حال حاضر روی هواست. اصلا نمی دانیم به مسابقات اعزام خواهیم 

شد یا خیر. این روند آنهم در سالی که ما باید برای المپیک امتیاز جمع کنیم اصلا خوشایند نیست.

اهدافی که در هانگژو  به  رفته و دوست داشتیم  بالا  از کبدی  توقع   رئیس فدراسیون کبدی گفت: 
داشتیم برسیم، اما نتایج تیم های ملی قابل دفاع نبود.عباس اورسجی در گفت وگو با ایرنا، اظهار داشت: 
در سال گذشته بیشترین تمرکز ما روی بازی های آسیایی هانگژو بود. اردوهای زیادی را در بخش 
بانوان و مردان تا شهریور ماه یعنی زمان اعزام برگزار کردیم اما از برگزاری مسابقات ساحلی و جوانان 
کشور و لیگ برتر در بخش بانوان و مردان غفلت نکردیم.وی خاطرنشان کرد: همچنین کلاس داوری 
بین المللی را با حضور ۱۶ کشور برگزار کردیم و به دنبال تدوین کتاب قانون داوری هستیم. بنا داریم 
تا مربیان ایرانی را بروز کنیم و پرورش دهیم تا از مربیان خارجی بی نیاز شویم.رئیس فدراسیون عنوان 
کرد: در سال گذشته در بازی های آسیایی هانگژو تیم ملی مردان به هند باخت و نایب قهرمان شد. 
همچنین تیم ملی بانوان با شکست برابر چین تایپه به برنز رسید و نتوانستیم نتیجه دلخواه را بگیریم. 
توقع از کبدی بالا رفته و دوست داشتیم به اهدافی که در هانگژو در نظر گرفتیم برسیم اما نتایج تیم 
ملی در هانگژو قابل قبول و دفاع نبود.وی یادآور شد: به همین دلیل به دنبال برنامه ریزی هستیم تا 
بتوانیم دوباره به مدال طلا برسیم که یکی از آنها پشتوانه سازی تیم های ملی است. از شروع سال جدید 
به دنبال این می رویم تا جوانان بیشتری در ترکیب اصلی تیم های ملی کبدی بانوان و مردان حضور 
یابند. وی یادآور شد: در بحث بین المللی و آسیایی هم به دنبال این هستیم تا میزبانی جام باشگاه های 
آسیا که برای اولین بار برگزار می شود، برعهده بگیریم و در کنار آن درخواست میزبانی برای کبدی 
ساحلی قهرمانی جهان، مسابقات سرکل کبدی جهان و جوانان جهان در بخش پسران در اصفهان را 

به فدراسیون جهانی داده ایم و منتظر بررسی این درخواست ها هستیم.

باشگاه پرسپولیس در واکنش به بیانیه و مصاحبه های بازیکنان و اعضای کادر فنی 
تیم استقلال با صدور بیانیه ای تاکید کرد که از این اقدام غیرحرفه ای استقلالی ها 

به فدراسیون فوتبال شکایت خواهد کرد.
به گزارش خبرنگار مهر، در شرایطی که بیست و سومین دوره رقابت های لیگ 
برتر به هفته های پایانی خود نزدیک می شود و به نظر می رسد که یکی از دو تیم 
استقلال یا پرسپولیس عنوان قهرمانی را از آن خود خواهند کرد، اقدام ناشایست و 
غیرحرفه ای دو باشگاه در رعایت بازی جوانمردانه ادامه دارد و بیانیه ها و مصاحبه 

ها فوتبال را به حاشیه برده و دو تیم به فکر جنگیدن بیرون زمین هستند.
در اطلاعیه باشگاه پرسپولیس که پس از مصاحبه های استقلالی ها منتشر شده 
آمده است: »یک داستان تکراری باز هم در حال روی دادن است. باز هم علیه 
پرسپولیس حرف هایی می زنند که توهین به شعور جامعه و ارکان فوتبال است و باز 
از سوی ارکان انضباطی و اخلاقی برخورد نمی شود و باز آن ها با خاطر آسوده تری 
به این روند ادامه خواهند داد. باز ما شکایت خواهیم کرد و باز تبرئه خواهند شد و 

باز به زعم خود به پرسپولیس و فوتبال ایران توهین خواهد شد.
یک روز برای توجیه ناکامی و روز دیگر از ترس ناکامی. یک روز برای بهره مند 
شدن از امتیازات ویژه و روز دیگر به دنبال فشار به ارکان فوتبال، داوری یا آدم های 
نامریی. تنها تغییر این است که حالا وسط دعواهای خودشان پای پرسپولیس را 

هم وسط کشیده اند.
در جمعه ای که گذشت باز هم پای پرسپولیس را وسط کشیدند در حالی که در 
اشتباهات  از  پرسپولیس  با  مستقیم  رویایی  در  اگر  رقابت ها  جاری  فصل  همین 
فصل  نیم  پایان  در  نبودند.  جدول  صدر  در  اکنون  بودند،  نشده  بهره مند  داوری 

نخست هم در صدر جدول نبودند.
همه اینها در حالی اتفاق می افتد که انتظار داشتیم کمیته های اخلاق و انضباطی 
با آن برخورد  فدراسیون فوتبال در تمام این سال ها جلوی این مساله را بگیرند. 
مناسب و پیشگیرانه داشته باشند نه این به آن ها احساس مصونیت بدهد و همین 

باعث شود این آفت به دیگر تیم ها هم سرایت کند.
انتظار برخورد داشتیم نه به خاطر پرسپولیس، نه به خاطر فوتبال، حداقل از این باب 
که بسیاری اوقات این توهین ها و گزافه ها تهمت و افترا به رأس تا ذیل فوتبال بوده 

است و این قابل کتمان نیست.
هواداران بعد از اظهاراتی که این جمعه از سوی بعضی عوامل تیم ها علیه پرسپولیس 
مطرح شد انتظار طرح شکایت از سوی پرسپولیس دارند، باشگاه قطعاً امروز شنبه 
شکایت خود را مطرح و مستندات را ارسال می کند. همان طور که دفعات قبل چنین 
تبرئه  از دربی چنین کردیم. ولی چه شد؟ دفعات قبل  بعد  کردیم. همان طور که 
شدند. معلوم نیست این مصونیت برای آن ها برای این همه توهین و بی احترامی از 
کجا می آید که تمامی ندارد. از بین نمی رود و به نفرات بعدی هم منتقل می شود.«
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دبیر مرجع ملی حقوق کودک با اشاره به اینکه در حال حاضر رویکرد 
دولت برای ساماندهی کودکان خیابانی بر خانواده محوری استوار است، 
واگذاری  با  تا  است  این  مربوط  دستگاه های  برنامه  که  کرد  اعلام 
ظرفیت  از  موثر  بهره گیری  با  و  خانواده ها  به  بی سرپرست  کودکان 
خیابانی  کودکان  از  حمایت  برای  فضا  کودکان،  این  نگهداری  مراکز 

افزایش یابد.
با اشاره به وضعیت ساماندهی  با ایسنا،  سیدعلی کاظمی در گفت وگو 
کودکانِ خیابان، اظهار کرد: اگرچه آمار دقیقی از تعداد کودکان خیابانی 
در کشور وجود ندارد و علت آن شناور بودن جمعیت کودکان خیابانی 
است، اما مشخصا بزرگترین حجم این کودکان در استان تهران است؛ 
به طوریکه برآوردها نشان می دهد ۷۵ درصد کودکان خیابان در استان 
تهران هستند که با برطرف کردن این معضل، ۷۵ درصد مشکل کشور 

حل می شود.
دبیر مرجع ملی حقوق کودک با اشاره به اینکه براساس برنامه ریزی های 
انجام شده در برخی استان ها، اقداماتی درخصوص ساماندهی کودکان 
خیابان صورت گرفته است، یادآور شد: از سال گذشته با ابلاغ رئیس 
آسیب های  موضوع  ساماندهی  برای  تهران  شهردار  نیز  جمهوری 
زمان  از  و  انتخاب شد  رئیس جمهور  ویژه  به عنوان دستیار  اجتماعی 
ملی،  مرجع  جمله  از  مسئول  دستگاه های  تعامل  ابلاغیه،  صدور 
دادگستری، بهزیستی و اداره کل امور اتباع با شهرداری افزایش یافته 
فعالیت ها  این  در  تحرک محسوسی  فعالیت ها  از  حمایت شهرداری  و 
ابهامات  و  تبیین  دستگاه ها  تکالیف  راستا،  این  در  است.  کرده  ایجاد 
در فرایند کارِ دستگاه ها رفع شد. وی با تاکید بیش از حد بر نگهداری 
کودکان در مراکز که در اجرای طرح های گذشته نیز نقطه ضعف اصلی 
آنها بوده است، گفت: وقتی کودکان در خیابان شناسایی می شدند، در 
مراکز حمایتی موقت به مدت ۲۱ روز نگهداری و در صورت شناسایی به 

خانواده تحویل می شدند، در غیر این صورت ۲۱ روز دیگر تمدید می شد 
تا یکسال نگهداری می شدند  از آن در مراکز نگهداری موقت  و پس 
و بعد از آن برای نگهداری دائم تحویل مراکز شبه خانواده می شدند. 
اما  است  بی خانمان خوب  کودکان  برای  محور  مرکز  حمایتی  رویکرد 
برای کودکان دارای خانواده رویکرد خوبی نیست و در حال حاضر غالب 
کودکان خیابانی خانواده دارند؛ به همین دلیل در طرح جدید ساماندهی 

کودکان خیابانی، روش خانواده محور طراحی شده است.
کاظمی تصریح کرد: در طرح های گذشته، کودکان خیابانی را مشکل 
انگاشته و به صورت ضربتی شناسایی یا به تعبیری جمع آوری می کردند 

آسیب های  جمله  از  داشت؛  فراوانی  اجتماعی  تبعات  رویکرد  این  که 
زیادی به روح و روان کودک وارد می کرد اما در طرح جدید شرایطی که 
موقعیت خیابانی شدن کودکان را فراهم می کند، مشکل قلمداد می شود 
کودکان  شناسایی  مرحله  در  شده  ارائه  آموزش های  با  کودک؛  نه  و 
انجام  وی  به  کمک  برای  کودک  اعتماد  جلب  ابتدا  در  باید  خیابانی 
حمایت  مرحله  در  خودش  اختیار  و  میل  با  کودک  وقتی  چراکه  شود 
آن  دنبال  به  و  دارند  اجرایی  قابلیت  نیز  دیگر  مراحل  می گیرد،  قرار 
آموزشی  و  درمانی  و  بهداشتی  و  غذایی  بسته  دریافت  جهت  کودک 

اعتماد خواهد کرد.

دبیر مرجع ملی حقوق کودک :

اغلب کودکان خیابانی »خانواده« دارند
 دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی :

فرهنگ کار در جامعه تقویت شود
اقتصاد و تحقق شعار  با اشاره به نقش فرهنگ در  انقلاب فرهنگی   دبیر شورای عالی 
امسال )جهش تولید با مشارکت مردم( گفت: نمی گویم فرهنگ تولید وجود ندارد، بلکه این 

فرهنگ باید تقویت شود، بدون کار فرهنگی جهش تولید اتفاق نمی افتد.
حجت الاسلام عبدالحسین خسروپناه درباره شعار امسال )جهش تولید با مشارکت مردم( 
اظهار داشت: این شعار دو بخش و دو قسمت مجزا ندارد، بلکه یک حقیقت واحد است؛ 
این که گفته می شود جمهوری اسلامی یک حقیقت و دو ساحت، یک حقیقت است و 
این که حضرت آقا فرموند »جهش تولید با مشارکت مردم«، این گونه نیست که جهش 
تولید یک چیز است و مشارکت مردم چیز دیگر؛ در اصل، هویت جهش تولید با مشارکت 

مردمی اتفاق می افتد.
نقش  از  شوند  موفق  اقتصاد  حوزه  در  توانسته اند  که  کشورهایی  همه  کرد:  تصریح  وی 
»مشارکت مردم« به خوبی استفاده کردند و توانستند به این موفقیت دست یابند، بخش 
این در حالی است که ۷ درصد  این کشورها متعلق به مردم است.  اقتصاد  از  عمده ای 
اقتصاد ما مردمی، ۱۳ درصد بخش خصوصی و ۸۰ درصد دیگر دولتی است؛ جهش یعنی 

این که ۸۰ درصد سهم دولتی به ۴۰ یا ۳۰ درصد برسد.
خسروپناه گفت: فرهنگ جهش تولید رکن اساسی تحقق شعار امسال است؛ یعنی این که 
اولا مردم باید اعتماد کنند و وارد کار تولید شوند و به جای پس انداز پول سرمایه گذاری 
کنند. البته باید صدور مجوزهای راه اندازی کارگاه های کوچک و متوسط تسهیل شود و 

مردم هم فرهنگ کار و تولید را با نگاه وسیع تری بنگرند.
دبیر شورای عالی انقلاب فرهنگی همچنین درباره اقتصاد فرهنگ و هنر و این که آیا با 
شعار امسال می شود به این هدف رسید؟ گفت: اگر بخواهد جهش تولید با مشارکت مردم 
اتفاق بیفتد، فرهنگ اقتصاد و به ویژه فرهنگ ابزار هنر و رسانه نقش بسیار مهمی دارد 
و اقتصاد هنر می تواند برای تقویت کار فرهنگی در حوزه جهش تولید کمک کند؛ البته 
کار  بدون  زیرا  تقویت شود  باید  فرهنگ  این  بلکه  ندارد،  تولید وجود  فرهنگ  نمی گویم 

فرهنگی جهش تولید هم اتفاق نمی افتد.

مدیرکل بیمه گری و جذب منابع سازمان بیمه سلامت ایران :

چگونگی پرداخت حق بیمه اتباع خارجی
 در ایران

رئیس سازمان مدیریت بحران کشور:

آمادگی مدیران دستگاه های اجرایی در امر 
پیشگیری از بحران لازم است

مدیرکل بیمه گری و جذب منابع سازمان بیمه سلامت ایران از پرداخت حق بیمه ۱۲ هزار 
نفر از اتباع خارجی غیر آسیب پذیر توسط خود بیمه شدگان خبر داد.

به گزارش ایسنا، جمشید شایانفر در خصوص اینکه هزینه حق بیمه اتباع به چه صورتی 
بیمه  پوشش  پذیرتحت  آسیب  اتباع خارجی  از  نفر  تعداد ۹۵ هزار  تامین می شود، گفت: 
پایه سلامت قرار گرفته اند که هزینه حق بیمه آنان از سوی کمیساریای عالی پناهندگان 
سازمان ملل تامین و پرداخت می  ود و دولت جمهوری اسلامی هیچ تعهدی نسبت به 

پرداخت حق بیمه آنان ندارد.
مدیر کل بیمه گری و جذب منابع سازمان بیمه سلامت ایران افزود: تعداد ۱۲ هزار نفر از 
اتباع خارجی غیر آسیب پذیر تحت پوشش بیمه پایه سلامت قرار دارند که حق بیمه آنان 

رأساً توسط خود بیمه شده تبعه خارجی پرداخت می شود.
وی تصریح کرد: همچنین ۴۲ هزار نفر از اتباع خارجی آسیب پذیر به دلیل همزیستی با 
ایرانیان و به دلیل جلوگیری از شیوع بیماری های واگیردار و تاثیر آنها بر سلامت ایرانیان، 

با اعتبار محدود دولتی تحت پوشش بیمه پایه قرار گرفته اند.
بنابر اعلام سازمان بیمه سلامت، شایانفر تاکید کرد: اخیرا نیز تفاهم نامه ای با سازمان 
ملی مهاجرت منعقد شد که بر اساس آن، تمدید مجوز اقامت اتباع مجاز منوط به پرداخت 

مستقیم حق بیمه از سوی فرد تبعه خارجی و برقراری پوشش بیمه سلامت است.
مدیرکل بیمه گری و جذب منابع سازمان بیمه سلامت ایران خاطرنشان کرد: اتباع خارجی 
تحت پوشش صندوق سایر اقشار سازمان بیمه سلامت می باشند و حق بیمه اتباع خارجی 
بر اساس مصوبه شورای عالی بیمه قریب به ۹۰ درصد بیشتر از ایرانیان تعیین شده است.

رئیس سازمان مدیریت بحران کشور گفت: آمادگی مدیران دستگاه های اجرایی در امر 
پیشگیری از بحران لازم و ضروری است.

نامی در جمع خبرنگاران، اظهار کرد: رودخانه خرم آباد لایروبی شده و  محمدحسن 
وضعیت آن خوب است و سامان دهی آن نیز با تخصیص اعتبارات لازم انجام خواهد 

شد.
وی خاطرنشان کرد: سد معشوره ظرفیت بسیار خوبی دارد که در این راستا پیگیری های 

لازم صورت می گیرد که با تأمین اعتبارات مورد نیاز بهره برداری از آن ها آغاز شود.
رئیس سازمان مدیریت بحران کشور اضافه کرد: آمادگی مدیران دستگاه های اجرایی 
در امر پیشگیری از بحران لازم و ضروری دارد و پیشگیری در تمام موارد اولویت دارد 

به ویژه در موضوع سیلاب که مهم ترین بخش است.
نامی اضافه کرد: در برخی مناطق نیز رانش هایی به وجود آمده که امید است با مباحث 

مهندسی و استحکام سازی مناطق دارای رانش را بازسازی کنیم.
وی بیان کرد: رانش هایی که در برخی مناطق استان لرستان ایجاد شده با اقدامات 

مهندسی و استحکام سازی متوقف می شود.
رئیس سازمان مدیریت بحران کشور با اشاره به لزوم استفاده از بالگرد در لرستان، 
به صورت منطقه ای  با تجهیزات لازم  اطفای حریق  امر  بالگرد در  از  استفاده  افزود: 
با  دو هفته گذشته  الیگودرز  در سیلاب  داد:  ادامه  استفاده می شود.نامی  تمرکزی  و 
نیازمند  بالگرد  چون  و  شدند  خدمات رسانی  عشایر  از  بسیاری  به  بالگرد  از  استفاده 

نگهداری و مسائل فنی بوده استفاده از آن به صورت منطقه ای فراهم شده است.

دبیر کمیته شیر مدارس:

۱۶۰ میلیون پاکت شیر در مدارس 
توزیع شد

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی:

سه میلیون نفر زیرپوشش بیمه
 تامین اجتماعی قرار می گیرند

دبیر کمیته شیر مدارس گفت: سال گذشته ۱۶۰ میلیون پاکت شیر در میان ۸ میلیون و 
ابتدایی و استثنایی مدارس دولتی توزیع و یک همت اعتبار برای  ۳۰۰ هزار دانش آموز 

این موضوع تامین شد.
حسین اسدالهی درباره توزیع شیر در مدارس ابتدایی اظهارکرد: نتیجه مستقیم طرح شیر 
و  آموزش  در  از سال ۱۳۸۴  دانش آموزان  کامل  غذای  تامین  و  تغذیه  بهبود  بر  مدرسه 

پرورش اجرا شده است.
امسال دستور مستقیم  اما  روبه رو شد  وقفه ای  با  در سال ۹۵-۹۴  این طرح  افزود:  وی 
رئیس جمهور این طرح با وجود موانعی مانند تامین پاکت شیر به دلیل فراداما استریل 

بودن شیرها احیا شد.
را  توزیع شیر  آمادگی  از ۲۳ مهر  پرورش  و  آموزش  داد:  ادامه  دبیر کمیته شیر مدارس 
داشت، اما به دلیل آمادگی نداشتن شرکت های لبنی این موضوع به اول آبان موکول شد 
چراکه تهیه و توزیع با آموزش و پرورش و تامین شیر با شرکت هاست و مشکلی در منابع 

مالی و اجرا نداشتیم.
اسدالهی یادآورشد: سال گذشته ۱۶۰ میلیون پاکت شیر در میان ۸ میلیون و ۳۰۰ هزار 
دانش آموز ابتدایی و استثنایی مدارس دولتی توزیع شد که مورد حادی در حوزه سلامت 
دانش آموزان وجود نداشت و اگر هم مشکلی در این خصوص ایجاد شده به دلیل حساسیت 

فرد به شیر بوده است.
وی عنوان کرد: میانگین توزیع در کشور ۲۰ نوبت است، با این تبصره که مناطق شمالی 
تهران یعنی مناطق یک، دو، سه، چهار، شش که تمکن مالی بهتری دارند، آخرین مناطق 

تحت پوشش این طرح بودند.
دبیر کمیته شیر مدارس با بیان اینکه اولویت اول این طرح استان های کم برخوردار مانند 
کنار  را  تهران  شمالی  مناطق  این  اگر  کرد:  اظهار  بود،  کرمان  و  بلوچستان  و  سیستان 
بگذاریم، میانگین توزیع پیش از عید ۱۴۰۳ ، ۲۸ نوبت شیر به صورت میانگین بوده است. 
اسدالهی ادامه داد: توزیع شیر در نیمه دوم سال تحصیلی یعنی پس از عید و حتی در ماه 
مبارک رمضان هم انجام شده و شیر در زنگ های آخر میان دانش آموزان توزیع شده که با 
خود به منزل ببرند. همچنین توزیع ۱۵ نوبت دیگر را هم تا پایان اردیبهشت شاهد هستیم 
و در ایام امتحانات هم شیر توزیع می شود چراکه در ایام امتحانات هم به دلیل مطالعه به 
تغذیه کامل نیاز دارند. در واقع تا آخرین روزی که مدارس دایر هستند، توزیع شیر داریم.

وی ادامه داد: تلاش این است که بتوانیم به صورت میانگین ۵۲ نوبت شیر فرادمای ۲۳۰ 
سی سی در اختیار دانش آموزان قرار دهیم.دبیر کمیته شیر مدارس با بیان اینکه توزیع 
شیر از مهر برای دانش آموزان متوسطه اول هم انجام می شود، گفت: با توجه به اینکه 
این طرح در برنامه هفتم آمده و دولت هم موظف است، از مهر شاهد همزمان نواخته 
شدن زنگ مهر با زنگ شیر خواهیم بود. اسدالهی افزود: هر استانی که طرح توزیع شیر 
مدارس را آغاز کرد، مراسم نمادین زنگ شیر داشته، بطور مثال در تهران روزهای یکشنبه 

و چهارشنبه زنگ شیر دانش آموزان است.

 مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی گفت: بالغ بر ۲.۵ میلیون نفر در دولت مردمی آیت اله 
تامین  نفر زیرپوشش  امسال هم سه میلیون  رئیسی در کشور زیرپوشش قرار گرفتند و 

اجتماعی قرار خواهند گرفت.
سیدهاشم موسوی با بیان اینکه در حال حاضر ۴۶ میلیون نفر در کشور زیرپوشش سازمان 
تامین اجتماعی هستند، اظهار کرد: قبل از پیروزی انقلاب ۲۰ درصد از جامعه ۳۵ میلیون 
نفری کشور زیر پوشش سازمان تامین اجتماعی بودند ، این در حالی است که الان در 
حکمرانی تامین اجتماعی نزدیک ۷۵ درصد جامعه ۸۵ میلیونی کشور زیرپوشش سازمان 

تامین اجتماعی هستند.
بیمه  درصدی  تحقق ۱۰۰  ما  اساسی هدف  قانون  اصل ۲۹  اساس  بر  کرد:  اضافه  وی 
تامین اجتماعی برای آحاد جامعه است که در این ۲ سه سال فعالیت های نتیجه بخشی 
انجام شده است، به طوری که در دولت مردمی آیت الله رئیسی بالغ بر ۲.۵ میلیون نفر 
در کشور زیرپوشش قرار گرفتند و امسال هم سه میلیون نفر زیرپوشش تامین اجتماعی 

قرار خواهند گرفت.
مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی ادامه داد: سال گذشته طرح جدیدی در کشور شروع 
شد که در قالب آن زنان خانه دار با نرخ ۱۲، ۱۴ و ۱۸ درصد حداقل دستمزد بتوانند بیمه 
شوند که دانشجویان هم می توانند از این بیمه استفاده کنند ، از این طرح در استان اردبیل 
سال گذشته ۱۶ هزار نفر استفاده کردند و در مجموع ۱۰ هزار نفر پارسال در این طرح 

ثبت نام کردند.
وی در ادامه توسعه درمان رایگان را یکی از اولویت های اصلی سازمان تامین اجتماعی 
ذکر کرد و گفت: سال گذشته با دستور آیت اله رئیسی پوشش ۱۰۰ درصدی بیمه درمان 
در کشور محقق شد و بالغ بر۶ میلیون نفر از دهک های پایین جامعه در قالب بیمه سلامت 

زیرپوشش بیمه رایگان قرار گرفتند.
موسوی با بیان اینکه فعالیت های سازمان تامین اجتماعی در سه زمینه اصلی کسب و کار 
و بیمه ، درمان رایگان و سرمایه گذاری و حضور در اقتصاد کلان متمرکز شده است، اظهار 
کرد: این سازمان در حوزه سرمایه گذاری در ۹ هلدینگ تخصصی در حوزه های اقتصاد 
کلان، نفت ، گاز ، پتروشیمی، معدن، انرژی، دامداری و کشاورزی فعال است که در استان 

اردبیل هم ۲ تا سه پروژه در حال پیگیری است.
وی ادامه داد: بین سال های ۱۳۹۲ تا ۱۴۰۰ نزدیک به ۱۰۶ هزار میلیارد تومان برای انجام 
تعهدات و عمدتا پرداخت حقوق به صورت بی رویه از بانک ها استقراض شده بود که این 
اضافه برداشت که در صورت های مالی بانک رفاه وجود داشت، منجر به افزایش نقدینگی 

و برهم خوردن نظام پولی کشور می شد.
موسوی تصریح کرد: این میزان بدهی با حمایت های رئیس جمهور و وزیر تعاون، کار و 
رفاه و همکاران سازمان تامین اجتماعی در سال ۱۴۰۱ تسویه شد، این اگر تسویه نمی شد 
رئیسی  آیت اله  واقع دولت  بانکی می دادیم، در  باید سود  ریال  میلیارد  ماهانه ۲۵۰ هزار 

سازمان تامین اجتماعی را از ریل آینده خواری خارج و در ریل آینده سازی قرار داد.


